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EGoogle ve Microsoft bir ülke 

kadar elektrik tüketiyor
Yerli çip üretimi teknoloji ihracatını 
ve istihdamı destekleyecek

CEMİL ŞAHİN 10’DA

TOKAT’A  
GİTMEK GEREK

EKREM ÇULFA 7’DE

ARKADAŞ KİMDİR?, 
DOST KİMDİR?,  
AHİRETLİK KİMDİR?

SUZAN MELTEM ZEKİ  7’DE

BİZE BİLMEDİĞİMİZ 
ŞEYLER SÖYLE 
ALBAY MCGREGOR!

4.SAYFA

Tarama testine 
'evsiz kalma 

korkusu' engeli
Yine Hawala!  
2 milyon TL'lik 
vurgun! 

İstanbul'da sıcak  
havadan bunalanlar 
denize girerek  
serinledi.        /10’DA

Gazze'deki katliam sürerken onay geldi

ABD'den İsrail'e 20 milyar 
dolarlık silah satışı

n ABD Dışişleri Bakanlığı, Gazze'de düzenlediği saldırılarla 
katliama devam eden İsrail'e 20 milyar dolarlık silah satı
şını onayladı. Söz konusu satış, F15 savaş uçakları ve ge
lişmiş havahava füzeleri dahil olmak üzere çeşitli askeri 
teçhizatı içeriyor. Dışişleri Bakanlığı, satışla hakkında yap
tığı bir açıklamada, "İsrail'in güçlü, hazır bir öz savunma 
yeteneği geliştirmesine ve sürdürmesine yardımcı olmak 
ABD ulusal çıkarları açısından hayati önem taşımaktadır" 
ifadelerine yer verdi./7’DA

n  6 ŞUBAT depreminin ardından yaraların sarılmaya devam edil
diği Hatay’da trajikomik durumlara şahit olmaya devam ediyo
ruz. Yine vicdanları sızlatan bir haberle karşı karşıyayız. Bu kez 
adres Hatay’ın Arsuz ilçesi Şirinnar sitesinde yer alan villalar
daki içme suyu fiyatlandırmasındaki adaletsizlik. Arsuz ‘da yer 
alan Şirinnar villaları sakinleri içme suyunu yaklaşık 10 yıldır 
köy fiyatlandırmasından kullanıyor. Depremzedeler için yapı
lan konteyner ve TOKİ konutlarında ise vatandaş içme suyunu 
mesken fiyatına  tüketiyor. Özellikle depremzedeler için oluştu
rulan TOKİ konutlarında yaşayan vatandaşın su ücretlerinin, 
doğal afet nedeniyle daha uygun olması beklenirken tam tersi 
olması akıllarda soru işareti bıraktı.

 İÇME SUYU FİYATLANDIRMASINDAKİ ADALETSİZLİK

n  DEPREMZEDE vatandaşa mesken fiyatı 7.65 ton olan ücretlen
dirmeden fatura hesaplanırken villa sakinlerine köy statüsün
de 1.90 ton fiyatı üzerinden fatura kesiliyor. Bu durumda öde
mede büyük bir fark ortaya çıkıyor. Villa sakinleri, TOKİ konut
larında yaşayan depremzede vatandaşların ödediği tutarın 4’te 
1 fiyatına su tüketiyor. Villa sakinleri 4’te 1 fiyatına su faturası 
öderken yani depremzede vatandaş villada oturanların 4 katı 
bir ücret ödüyor. Bu adaletsizlik, bölgede yaşayanlar arasında 
büyük bir rahatsızlık oluştururken vicdanlarda da ciddi bir 
soru işareti bıraktı. Yetkililerin bu duruma açıklık getirmesi ve 
adil bir çözüm sunması bekleniyor.

DEPREMZEDEYE 7.65 TL’DEAN, VİLLA SAKİNLERİNE 1.90 TL’DEN FİYATLANDIRMA 

Hatay’ın Arsuz ilçesi Şirinnar Sitesi'nde yaşanan su fiyatlarıyla ilgili 
adaletsizlik gündem oldu. Şirinnar villaları sakinleri, yaklaşık on 

yıldır köy fiyatına su kullanırken, bölgede depremzedeler için yapı
lan TOKİ konutlarında yaşayan vatandaşın ise normal mesken fiyat

landırmasından su tüketmesi bölgede geniş bir yankı uyandırdı.

Depremzedeye artık 
‘esen kart’ da yok

Kangren olan uzuvlar 
kesilip atılacak

Avrupa’nın gazını  
Ukraynalı dalgıç kesmiş

BM: Orta ve Batı Afrika'da 
700 binden fazla kişi  
sellerden etkilendi 

n ESKİ TBMM Başkanı Bülent Arınç, sosyal 
medya hesabından AK Parti'nin 23'üncü ku
ruluş yıl dönümü dolayısıyla yayımladığı 
paylaşımda ''değişim'' mesajı verdi. Bülent 
Arınç, ''Yaralar pansuman edilecek, kangren 
olan uzuvlar kesilip atılacaktır" ifadelerini 
kullandı./6’DA

n 50 bini aşkın vatandaşın hayatını kaybettiği 
6 Şubat depremlerinin ardından vatandaş
ların konut sorunu çözülemediği gibi, veri
len yardımlar da kesilmeye başladı. Kira 
yardımının ardından şimdi de 'Esen Kart' 
ödemeleri durduruluyor./6’DA

n ALMANYA, Kuzey Akım doğalgaz boru hatla
rına yönelik sabotaja ilişkin Ukraynalı bir 
dalgıç eğitmeni hakkında Avrupa çapında 
yakalama emri çıkardı. Alman medyasına 
göre, Eylül 2022’de Baltık Denizi'nde Rus
ya'dan Almanya'ya uzanan boru hatlarına 
patlayıcı cihazlar yerleştiren ekibin bir üyesi 
olduğu iddia edilen şüphelinin son bilinen 
adresi Polonya'ydı. /7’DE 

n BM Genel Sekreter Sözcü Yardımcısı Farhan 
Haq, düzenlediği basın toplantısında, şiddet
li yağışların ve sel felaketinin Orta Afrika 
Cumhuriyeti, Çad, Fildişi Sahili, Kongo De
mokratik Cumhuriyeti, Liberya, Nijer, Nijer
ya, Mali ve Togo'yu etkilediğini söyledi. Yüz 
binlerce kişiyi etkileyen şiddetli yağışların 
neden olduğu sellerden büyük endişe duy
duklarını belirten Haq, "Daha yağmur mev
siminin ilk iki ayında bu şiddette yağışların 
olması kaygı verici boyutlarda. Şu ana kadar 
700 binden fazla kişi bu sellerden olumsuz 
etkilenmiş durumda." dedi.Haq, felaketin bo
yutları karşısında BM'nin ortaklarıyla işbirli
ği yaparak şiddetli yağışlardan ve selden et
kilenen ülkelere desteğini yoğunlaştırdığını 
vurgulayarak, gıda dağıtımı, barınma, su ve 
sanitasyon hizmetlerini sağlamaya çalıştıkla
rını kaydetti. BM Merkezi Acil Müdahale 
Fonu bu yıl selden etkilenen Kongo Demo
kratik Cumhuriyeti ve Nijer hükümetlerine 
toplamda 10 milyon dolar yardımda bulun
muştu.

n İBB ile İTÜ iş birliğiyle 2020'den 
beri uygulamada olan "hızlı tara
ma ile bina testi"nde ziyaret edi
len 114 bin binadan 79 bininde, 
kat maliklerinin izin vermemesi 
üzerine işlem yapılamadı. Kalan 
35 bin binanın ise 318'inin kendi 
kendine çökebilecek durumda ol
duğu bin 238'inin ise deprem gü
venliğinin hiç olmadığı tespit edil
di./6’DA

n TÜRKİYE İstatistik Kurumu (TÜİK), 
2023 yılına ait İç Göç İstatistikleri’ni 
kamuoyu ile paylaştı. Açıklanan ve
riler, ülkede iç göç hareketliliğinin 
artarak devam ettiğini ortaya koyu
yor. 20072008 döneminde yüzde 
3,18 olan iller arası göç eden nüfus 
oranı, 2023 yılında yüzde 4,04’e 
yükseldi. Bu, Türkiye’de iç göç hare
ketliliğinin yıllar içinde inişli çıkışlı 
bir seyir izlemesine rağmen, son 
dönemde yeniden artış gösterdiğini 
işaret ediyor. 

 
GÖÇ HAREKETLİLİĞİNİN  
BOYUTLARI 

n 2023 yılında Türkiye genelinde 3 
milyon 450 bin 953 kişi, iller arasın
da göç etti. Bu göç eden nüfusun 
yüzde 47,9’unu erkekler, yüzde 
52,1’ini ise kadınlar oluşturdu. Veri
ler, Türkiye’de göç hareketliliğinin 
toplumsal cinsiyet bazında da 
önemli bir farklılık gösterdiğini or

taya koyuyor. 
 

İSTANBUL İKİ LİSTEDE 
 DE BİRİNCİ 
 
n TÜRKİYE’de en fazla göç alan il, her 

zamanki gibi İstanbul oldu. Mega 
kent, 2023 yılında 412 bin 707 kişi
yi ağırlayarak göç alan iller arasında 
ilk sırayı aldı. İstanbul’u, 232 bin 
700 kişi ile Ankara, 147 bin 765 kişi 
ile İzmir izledi. En az göç alan iller 
ise sırasıyla Ardahan (6 bin 856 
kişi), Bayburt (10 bin 202 kişi) ve 
Tunceli (11 bin 806 kişi) oldu.İstan
bul, aynı zamanda en fazla göç ve
ren il olarak da dikkat çekiyor. Kent, 
2023 yılında 581 bin 330 kişiyi baş
ka illere gönderdi. Onu, 208 bin 740 
kişi ile Ankara ve 164 bin 247 kişi 
ile Hatay takip etti. En az göç veren 
iller ise Ardahan (6 bin 811 kişi), 
Tunceli (7 bin 234 kişi) ve Kilis (7 
bin 604 kişi) oldu./6’DA

n GAZİANTEP'te yasa dışı para transfer yön
temi "Hawala" ile haksız kazanç elde 
eden bir çeteye yönelik operasyonda göz
altına alınan 6 şüpheli tutuklandı. İl Jan
darma Komutanlığı ekiplerinin yaptığı 
aramada 2 milyon 336 bin 773 dolar, 1 ki
logram külçe altın ve diğer değerli eşyalar 
ele geçirildi. /5’TE

Arsuz’da su skandalı!
Depremzedeye mesken, villa  
sakinlerine köy fiyatlandırması!

İstanbul göçüyor

İlkokullarda  
sınav saati kalktı
n Milli Eğitim Ba

kanlığı (MEB) 
yeni eğitim öğre
tim yılı hazırlık 
genelgesini ya
yımladı. Genelge
ye göre; ilkokul
larda sınav saati 
kaldırıldı. Ölçme 
yaklaşımı yerine, süreç odaklı ölçme ve değerlen
dirme uygulamaları benimsenecek. Dağıtımı yapı
lan kaynaklar dışında kaynak aldırılmaması için 
tedbir alınacak.
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� SERRA KARAÇAM
İLERLEYEN teknolojiler sayesindeher geçen gün gelişen yöntemler ara‐sında yer alan fotona 4D lazer tedavisi,ağrısız ve ameliyatsız bir şekilde cildigençleştiriyor, sıkılaşmayı ve sarkmala‐rın düzeltilmesini sağlıyor. Yaşla birlikteciltte oluşan kırışıklıklar ve sarkmalar,lekelenmelerin insanları yaşlı, yorgunve cansız gösterebildiğini belirten Ana‐dolu Sağlık Merkezi Dermatoloji Uzma‐nı Dr. Hazal Sönmezler Selek, “Fotona4D uygulaması cildin tüm katmanları veyapılarını hedef alan ve tedavi eden birişlemdir. Bu işlem 4 boyutlu bir cilt gen‐çleştirme ve yenileme sağlar. Lazerenerjisi derinin tüm katmanlarına farklıdalga boyu ve dozlarda uygulanır. Busayede kolajen üretimi ve cilt yenilen‐mesi tetiklenir” dedi. Fotona 4D işlemi‐nin oldukça konforlu bir uygulama ol‐duğunun altını çizen Anadolu SağlıkMerkezi Dermatoloji Uzmanı Dr. Hazal

Sönmezler Selek, “2 farklı dalga boyun‐daki lazer ışığı, 4 farklı modda işlem ya‐pılan bölgeye uygulanır. İşlem hem ağıziçerisinden hem de cilt yüzeyinden ya‐pılır. Bu sayede cilt her katmandan ko‐lajen üretimi, yenilenme ve sıkılaşmatetiklenmiş olur. İşlem oldukça konfor‐ludur, ciltte herhangi bir yara oluşmazancak hafif bir kızarıklık ve hassasiyetoluşur, bu da birkaç gün içerisinde geri‐ler. Bu süreçte güneşten korunmak çokönemli” tavsiyesinde bulundu.
YAŞ İLERLEDİKÇE CİLTTEKİ
KOLAJEN ÜRETİMİ DÜŞÜYORYaş ilerledikçe cilt yapısındaki kola‐jen üretiminin düştüğünün altını çizenDr. Hazal Sönmezler Selek, “Bu üretimindüşmesi de yıllar içerisinde ciltte kırış‐malar ve çizgiler oluşturuyor. Fotona La‐zer, uygulanmaya başlanmasının ardın‐dan birkaç hafta içerisinde ciltte yenikolajen üretiminin başlamasını sağlıyor.

Cildin farklı katmanlarında farklı seviye‐lerde çalışılarak, gevşeyen cilde kolajendesteği sağlayan Fotona 4D, cilde canlı‐lık ve parlaklık sağlamasının yanı sıra sı‐kılaşmış ve yeniden şekillenmiş genç birgörünüm de kazandırıyor” dedi. Yüzeuygulanan Fotona 4D ile kırışıklıklardaazalma, ciltte sıkılaşma, lifting, ciltte ye‐

nilenme ve uzun vadeli yatırım ile dahagenç ve doğal bir cilt elde edilebildiğinivurgulayan Dermatoloji Uzmanı Dr. Ha‐zal Sönmezler Selek, “Ciltte oluşan sark‐ma gibi problemlere karşı kullanılan sonteknoloji olan Fotona 4D lazer seçeneğiile cildimizde doğal ve canlı görünümekolaylıkla ulaşılabilir” diye konuştu.

Hazal Sönmezler Selek

Cilt gençleştirmede
4 boyutlu yöntem

ÜSKÜDAR Üniversitesi ev sahipliğinde12 farklı ülkeden 60 uluslararası araştırma‐cının katılımıyla gerçekleştirilen 6. BaCI(Basic Clinical and Multimodal Imaging)Konferansında nörobilim, genetik ve tıpalanlarındaki son gelişmeler ele alındı. Ka‐nada Saint Vincent Üniversitesi’nden veaynı zamanda EEG and Clinical Neuroscien‐ce Society (ECNS) Başkanı Prof. Dr. DerekFisher, konferansta yaptığı konuşmasında,ağırlıklı olarak beyindeki psikoz üzerinearaştırmalar yaptığını dile getirerek, şizof‐reni ve psikoz bağlamında beynin nasıl de‐ğiştiğini incelediklerini ifade etti. Biyobelir‐teçler ve şizofreni konularına da değinenProf. Dr. Fisher, “Yeni nörogörüntüleme tek‐nolojileriyle yapabileceğimiz pek çok şeyvar. İyi bir iş çıkarabileceğimiz alanın; hastagruplarını sınıflandırmak için teknolojilerikullanmak olacak. Şu an verdiğimiz tedavi‐ler bir tür tahmin çalışması ya da geçmişteişe yarayan yöntemler. Ancak kişiye özel de‐ğil. Bu yüzden belirli tedavilere daha iyiveya daha kötü yanıt verebilecek bireylerinbeynindeki belirli değişiklikleri tanımla‐mak için görüntüleme teknolojilerindenazami derecede faydalanmak olacak. Böyle‐ce hasta bireylerin gerçekten etkili bir er‐ken tedavi almasına kadar geçen süre kısa‐lacak.” dedi.Nörogörüntüleme teknolojilerinin geli‐şiminin kişiye özel tedavi planı oluşturmakiçin nasıl kullanılabileceğine de atıfta bulu‐nan Prof. Dr. Fisher, “QEEG'nin (beyin hari‐talama) gösterildiği harika çalışmalar oldu‐ğunu, bu yüzden örneğin bazı ilaçların be‐lirli anahtar EEG kalıpları ürettiğini de bili‐yoruz. Beynin hangi ilaçla nasıl göründüğü‐nü ya da ilacın bazı durumları nasıl tersineçevirdiğini görebiliyoruz. Bu da hangi ilacaya da ilaçlara başlamanın daha etkili olaca‐ğına dair bir ipucu oluyor.” diye konuştu. Hastalar için en etkili tedaviyi bulmanınve onları bu tedaviyle daha erken buluştur‐manın önemine işaret eden Prof. Dr. Fisher,“Bu durum, hastaların yaşam kaliteleriniolumlu yönde etkileyecek.” dedi. Prof. Dr.Fisher, şizofreni konusunda nörogörüntüle‐me yöntemlerinin etkinliği konusuna dadeğinerek, şunları kaydetti: “Multimodalgörüntüleme çok önemli. Fonksiyonel man‐yetik rezonans görüntüleme (fMRI) veEEG’yi bir araya getirerek, şizofreniye mibaktığımızı yoksa bipolar veya duygusal bo‐zukluk mu gibi belirsizlik olduğunda erkenayırıcı tanı koyabileceğimizi düşünüyorum.Bir kişi kronik bir hastalığa yakalandığında,hastalığın ilerleyişini izlemek için kullan‐mak da önemli olacak. Bunun için aslındakanıtlamamız gereken bazı belirteçlere desahibiz.”
BİZE DAHA FAZLA BAŞARI, 
HASTAYA DAHA AZ ACI VERECEKKonferansta konuşma yapan bir diğerkonuşmacı İsrail Herzog Tıp Merkezi Psiki‐yatri Direktörü Prof. Dr. Pinhas Dannon dateknolojik gelişmelerin gelecekte hastalarıntedavisine nasıl katkıda bulunacağına iliş‐kin, “Bugün psikiyatrik bir hastayı tedavi et‐mek çok zor bir görev. Çünkü hastanın bey‐ninin içinde neler olup bittiğini bilmiyorsu‐nuz, aynı kişiyi tedavi etmek yerine semp‐tomları tedavi etmeye çalışıyorsunuz. İştebu noktada gelecekte görüntüleme teknik‐leri bize yardımcı olacak. Bize daha fazlabaşarı ve hastalar için daha az acı verecek.”dedi. Nörogörüntüleme teknolojilerindekigelişmelerin kişiye özel tedavi planları oluş‐turmak için nasıl kullanılabileceği konusu‐na da işaret eden Prof. Dr. Pinhas Dannon,“Sen benden farklısın, ben senden farklı‐yım. Herkes farklı ve farklı düşünme biçim‐lerimiz var, farklı genetik profillerimiz var.Bilgi ve teknikler bu farklılıkları göstermepotansiyeline sahip. Bu şekilde sadece so‐runlarına değil, aynı zamanda iyilik halleri‐ne de odaklanabiliriz.” diye konuştu.Dannon, nörogörüntüleme teknolojileri‐nin tıp eğitimine etkisine de değinerek, şöy‐le devam etti: “Tıp eğitimi hayal bile edeme‐yeceğimiz kadar hızlı bir şekilde gelişiyor.Bu şekilde söyleyelim, tıp fakültesinin ikincisınıfındayken ilk kez bilgisayar gördüm. Bu‐gün yüksek teknolojiye sahip bir makine sa‐tın aldığınızda 6 ay sonra çöpe atabilirsiniz.Çünkü aynı makinenin daha iyi bir versiyo‐nu var. Hatta aynı yeteneklerin daha iyi birversiyonu var.”�HABER MERKEZİ

Prof. Dr. Fisher: 
Beynin hangi ilaçla 
nasıl göründüğünü 

görüyoruz!

AKNE oluşumunda genetik, beslenme,çevresel faktörler ve hormonların rolü oldu‐ğunu paylaşan Anadolu Sağlık Merkezi Der‐matoloji Uzmanı Dr. Hülya Süslü, “Son yıllar‐da yapılan çalışmalara göre kan şekerini hız‐lı yükselten gıdalar insülin ve bazı hormon‐ların seviyesini yükselterek akneyi tetikleye‐biliyor. Glisemik indeksi yüksek gıdalar çiko‐lata, patates, beyaz ekmek, şeker, hazır gıda‐lar, kızartma ve hazır meyve sularıdır. Sütürünleri ve whey proteini içeren oral takvi‐yeler akne oluşumunu artırabiliyor. Cilt tipi‐mize uygun olmayan kozmetik ürün kullanı‐mı, kortizon içeren ilaçlar, B vitamini takvi‐yeleri, stres, hormonal problemler de akneoluşumunu artırabilir” diye konuştu.
TEDAVİ BİRKAÇ AY SÜREBİLİRAkne tedavisinin dermatologlar tara‐fından yapıldığını ve kronik bir cilt hastalı‐ğı olması sebebiyle tedavi süresinin birkaçay sürebildiğinin altını çizen DermatolojiUzmanı Dr. Hülya Süslü, “Topikal yanikrem tedaviler; retinoidler, benzoil perok‐sit, antibiyotikler ve azelaik asiti içeriyor.Sistemik tedavide antibiyotikler, sistemikretinoidler ve hormonal tedavi kullanılabi‐liyor. Tedavi kişiye özgün olup her aknehastası özel olarak değerlendirilir ve kişiyeen uygun tedavi verilir” şeklinde konuştu.Altın iğnenin cildin alt katmanlarınaradyofrekans enerjisini mikro iğneler ilegönderdiğini, bunun ısı oluşturduğunu veoluşan ısı ile cilt altında kontrollü hasarmeydana geldiğini paylaşan DermatolojiUzmanı Dr. Hülya Süslü, “Bu sayede cildinonarılması ve yenilenmesini sağlayan, do‐ğal kolajen üretimini artırır, kan akışını iyi‐leştirir. Cihazın uç kısmına kişiye özel baş‐lıklar takılır. Bu başlıklarda cildin alt taba‐kalarına radyofrekans enerjisi ileten, derin‐liği ayarlanabilir 25 adet mikro iğneler bu‐lunur. Bu mikro iğneleme teknolojisi ile cil‐din en üst tabakasına zarar vermeden, cil‐din alt tabakalarına radyofrekans enerjisiiletilir. Ciltte kolajen üretimi desteklenip,ciltteki akneye bağlı izlerin düzelmesinisağlarken yan etki oranı da en aza indiril‐miş olur” dedi. Kişiye göre değişiklik gös‐termekle birlikte altın iğnenin genellikle 3‐6 haftada bir, 3‐4 seans yapılmasının öne‐rildiğini paylaşan Dr. Hülya Süslü, “Seanssayısını ve aralıgı̆nı hekim hasta ile beraberihtiyaca gor̈e belirleyebilir. İlk seanstansonra bile ciltte yarattıgı̆ etki hemengor̈ul̈ur̈ ve etki kademeli olarak her seanstaartar. Her yıl tekrarı on̈erilir ya da belirliaralıklarla idame dozlar on̈erilir” açıklama‐sında bulundu. Altın iğne işleminde mini‐mum agr̆ı hissedildiğini, hastanın tedavi‐den 30 dakika on̈ce uygulanan lokal aneste‐zik krem ile isļeme hazırlandığını söyleyenSüslü, “İşlem yaz kış uygulanabilir. Bazı has‐talarda kızarıklık 3‐4 gün sürebilir. İşlemsonrası cilt güneş ışınlarına karşı yüksekkoruma faktörlü güneş koruyucu kremlerile korunmalı” dedi.�HABER MERKEZİ

Akne tedavisinde
altın iğne yöntemi 

�ESMA ÇOĞALTAY
ÜSKÜDAR Üniversitesi NPİSTAN‐BUL Hastanesi Uzman Klinik PsikologCumali Aydın, yetişkinlerde videooyun bağımlılığı konusunu ele alarak,oyun bağımlılığını önlemek için neleryapılabileceği konusunda bilgi verdi. Geçmişten günümüze kadar pekçok insanın boş vakitlerinde eğlene‐bilmek ve vakitlerini değerlendirebil‐mek adına birçok aktivite ile meşgulolduğunu, teknolojinin ilerlemesi vebu ilerlemeyle birlikte hayatımıza gi‐ren araçların da vaktimizi değerlen‐dirme biçimimizi de etkilediğini ak‐taran Uzman Klinik Psikolog CumaliAydın, şöyle devam etti: “Bu değişim‐de en çok etkili olan teknolojik alet‐lerden bazıları bilgisayar ve telefonolmuştur. Özellikle telefon ve bilgisa‐yar oyunları zamanı değerlendirmeve eğlenmenin önemli bir parçası ol‐muştur. Bazı kullanıcılar bu eğlence‐nin sınırlarını fazlasıyla zorlayarakeğlencenin amacından sapmasınahatta bir tür bağımlılığa dönüşmesi‐ne neden olmuştur.”Bazı yetişkinlerde oyun oynamasüresini kontrol edememe durumugörülebildiğine işaret eden Aydın,“Örneğin, 1 saat oynayacağını söylerancak bu sürenin çok üstüne çıkabilirve durum çokça tekrar edebilir. Oyunoynamadığı zamanda da zihnen oyun‐da olmaya devam edebilir ve sürekliolarak oyunla ilgili hayaller kurabilir.Oyunun dışında kalan etkinliklere za‐

man ayırmada güçlük çekebilir. Okula,işe ve arkadaşlarına vakit ayırmadazorlanabilir. Oyun oynamadığı zaman‐larda birtakım ruhsal durumlar görü‐lebilir, sıkılabilir, çökkünleşebilir hattaöfkelenebilir. Yani oyun oynamadanmahrum kalındığında yoksunluk be‐lirtileri ortaya çıkabilir.” şeklinde ko‐nuştu. Aydın, bu kişilerin oynadığıoyundan keyif alabilmek için sürekliolarak oyunda geçirdiği vakti arttıra‐cağını da kaydederek, şöyle devametti: “Oyuncunun oyunu tamamen bı‐rakmak istediği zaman başarısız bı‐rakma girişimleri ortaya çıkabilir. Bu‐nunla birlikte oyunda çok fazla vakitgeçirdikleri için çevreleriyle çatışmahalinde olurlar. Daha fazla oyun oyna‐yabilmek için çevresindekilere dahaaz vakit ayırabilir ve oyunlara dahafazla odaklanabilmek için çevresindebulunan insanlara yalan söyleyebilir‐ler. Ayrıca yoğun bir biçimde oyun oy‐namalarından dolayı iş, aile ve sosyalyaşamında problem yaşamalarınarağmen oyun oynama davranışını sür‐dürmeye devam edebilirler. Yukarıdasaydığımız belirtilerden pek çoğunu 1seneden daha uzun süredir üzerimiz‐de barındırıyorsak video oyunu ba‐ğımlısı olabiliriz.”
MADDİ KAYIPLARA DA 
NEDEN OLABİLİYORUzman Klinik Psikolog Cumali Ay‐dın, video oyunu bağımlılığına sahipolan yetişkinlerde hayatlarının mer‐

kezlerine oyunları yerleştirdikleri vepek çok tutumlarının bu merkez et‐rafında döndüğünü anlatarak, “Vakti‐nin pek çoğunu oyunlara ayırır, oyun‐dan ayrı kaldıkları sürede de oyunudüşünmeye devam ederler. Oyundünyasının sanallığı sanal olmaktançıkar ve gerçek dünyanın yerini al‐maya başlar. Aileleriyle ve sevdikle‐riyle sağlıklı vakit geçiremeyip za‐manlarının çoğunu oyunla geçirmeyebaşlarlar. Bu durum da beraberindeilişkisel çatışmalar ortaya çıkabilir.Bununla birlikte işlerine de gerekenzamanı ayıramazlar bu da iş ile ilgiliproblem yaşamalarına ve maddi ka‐yıplar yaşamalarına neden olabilir.”diye konuştu. Yetişkinlerde oyun ba‐ğımlılığını tetikleyebilecek pek çokunsur bulunduğunu dile getiren Ay‐dın, şunları kaydetti:“Bu unsurlar şu şekildedir, sosyalhayatta oldukça asosyal ve kendi içi‐ne dönük bir yaşam tarzı içinde olma,yaşamın getirdiği birtakım problem‐lere karşı sağlıklı baş etme becerilerkullanamama, problemlerden kaça‐bilmek ve rahatlayabilmek için videooyunlarını bir sığınak olarak görme,ailede, okulda, işte ve sosyal ortam‐larda sıkça problemler yaşama ve bualanlarda yaşanan çatışmalara bağlıolarak duygusal problemler yaşama,kişinin çevresinde oyun bağımlılığıolan bireylerin yoğun biçimde bulun‐ması gibi unsurlar risk faktörleri ola‐rak değerlendirilebilir.”

Oyun bağımlılığı 
yetişkinleri de 

etkisi altına aldı Cumali AydınÖzellikle erkekler arasında popüler bir eğlence aracı olan video oyunları, bazı yetişkin‐lerde bağımlılığa neden olabiliyor. Bu da kişilerin iş, aile ve sosyal yaşamında problemyaşamalarına neden olabiliyor. Uzman Klinik Psikolog Cumali Aydın, daha fazla oyunoynayabilmek için çevresindekilere daha az vakit ayıran ve oyunlara daha fazla odakla‐nabilmek için çevresinde bulunan insanlara yalan söyleyebilenler olduğuna işaret etti

        

nArzU erdoğrAl
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erzincan’da meydana geleniş kazasında inşaattan düşen işçihayatını kaybetti.Olay, bugün saat 12. 00 sırala-rında Erzincan merkez Kazım Ka-rabekir Mahallesinde meydana gel-di. Alınan bilgiye göre, inşaat işçisiçalışma yaparken inşaatın üst ka-tından dengesini kaybederek yeredüştü. Ağır yaralı olarak MengücekGazi Eğitim ve Araştırma Hastane-sine kaldırılan işçi yapılan tüm mü-dahalelere rağmen kurtarılamadı.İşçinin kimlik tespiti için çalışmabaşlatıldı.Polis ve olay yeri inceleme ekip-leri olayın meydana geldiği inşaat-ta incelemede bulundu. Cumhuri-yet savcılığı tarafından soruşturmabaşlatıldı.

inşaattan düşen
işçi öldü

mersin’de ailevi sorunları ol-duğu ileri sürülen bir kişi evini veotomobilini yaktıktan sonra tarımilacı içerek hayatına son vermek is-tedi. Olay yerine sevk edilen ekip-ler şahsı hastaneye kaldırırken, ya-nan ev ve araç itfaiye tarafındansöndürüldü.Olay, merkez Toroslar ilçesiYüksekokul Mahallesi’nde meyda-na geldi. İddiaya göre, 54 yaşındakiR.Y., ailevi sorunları nedeniyle evive otomobilin ateşe verdi. R.Y. dahasonra tarım ilacı içerek intihara te-şebbüs etti. Alevleri görenler duru-mu ekiplere bildirdi. Olay yerinesevk edilen Mersin Büyükşehir Be-lediyesi itfaiye ekipleri, yangınamüdahale etti. Alev alev yanan evve araç ekiplerin müdahalesinerağmen kullanılamaz hale geldi.Sağlık ekipleri de intihara teşebbüseden R.Y.’yi ambulansla Mersin Şe-hir Hastanesi’ne kaldırdı.Yangın tamamen söndürülürkenolayla ilgili jandarma ekipleri so-ruşturma başlattı.

mersin’de bir 
şahıs evini ve 
aracını yaktı, 

intihara 
teşebbüs etti

samsun’da 3. kattaki evlerininbalkonundan düşen 7 yaşındaki ço-cuk hayatını kaybederken, hastane-de çocuklarının ölüm haberini alanailesinin feryatları ise yürekleridağladı.Olay, Samsun’un İlkadım ilçesiReşadiye Mahallesi’nde saat 08.30sıralarında meydana geldi. Edinilenbilgiye göre, Irak uyruklu 7 yaşın-daki Mustafa Mohammed Husseın,3. kattaki evlerinin balkonundaoyun oynarken dengesini kaybede-rek aşağı düştü. Yere düşerek ağıryaralanan Irak uyruklu çocuk, am-bulansla kaldırıldığı Gazi DevletHastanesinin acil serviste yapılanmüdahalelere rağmen kurtarılama-yarak hayatını kaybetti. Çocukları-nın ölüm haberini alan ailesi hasta-nede sinir krizleri geçirdi. Acılıanne Nour Husseın’nın feryatlarıyürekleri dağladı.Olayla ilgili soruşturma başlatıl-dı.

Balkondan düşen
çocuk hayatını

kaybetti, ailesinin
feryatları 

yürekleri dağladı

Gümüşhane’de araç içerisinde alkollüşekilde ilahi dinleyen şahıslarla olayatepki gösteren başka bir şahsın karıştı-ğı kavgada 1’i polis 2 kişi bıçakla yara-lanırken, bıçakla yaralama olayını ger-çekleştiren şahıs tutuklandı.

Gümüşhane’de alkollü ilahi 
dinleme kavgası: 1’i polis 2 kişi yaralı

Haber alınamayan 21 yaşındaki genç evinde ölü bulundu
kOnya’da ken-disinden bir sürediralınamayan 21 ya-şındaki genç evindeölü bulundu.Olay, saat 10.30sıralarında merkezKaratay ilçesi Keçe-ciler Mahallesi Bul-gur İmam Cadde-si’nde üzerinde bu-lunan bir apartman-da meydana geldi.Edinilen bilgiyegöre, cadde üzerin-deki 5 katlı birapartmanın 2. katın-daki dairede yaşa-yan 21 yaşındakiEbubekir Kesen’denbir süre haber ala-mayan yakınları du-rumu 112 Acil ÇağrıMerkezine bildirdi.

İhbar üzerine olayyerine sağlık ve po-lis ekipleri sevkedildi. Sağlık ekiple-rinin ilk müdahale-sinde 21 yaşındakigencin hayatını kay-bettiği belirlendi.Polis ekiplerininolay yerindeki ince-lemesinin ardından21 yaşındaki Ebube-kir Kesen’in cenaze-si otopsi yapılmaküzere Konya ŞehirHastanesine morgu-na kaldırıldı. Ke-sen’in kesin ölümnedeninin yapılacakotopsi sonrasındanetlik kazanacağıöğrenildi.Olayla ilgili tah-kikat başlatıldı.
Kasten öldürme

suçundan 
aranan şahıs 
jandarmadan 

kaçamadı
aydın’ın Çine ilçesinde kas-ten öldürme suçundan arananşüpheli jandarma ekiplerincekıskıvrak yakalandı.Aydın İl Jandarma Komutanlı-ğı koordinesinde aranan suçlula-rın yakalanmasına yönelik çalış-malar devam ediyor. Edinilenbilgiye göre, Çine İlçe JandarmaKomutanlığınca aranan bir şah-sın yakalanması amacıyla ope-rasyon gerçekleştirildi. Operas-yonda, “Kasten Öldürme” suçun-dan aranan ve hakkında 8 yıl 9ay kesinleşmiş hapis cezası bu-lunan S.Ö. isimli şahıs Çine ilçesiOvacık Mahallesi’nde yakalandı.Gözaltına alınan şüpheli, işlem-lerin ardından sevk edildiği adlimakamlarca tutuklanarak ceza-evine gönderildi.

Balıkesir’in Gönen il-çesinde kaybolduğu bildiri-len Öznur Sarıoğlu (41) bu-lundu. Sarıoğlu’nun kişiselsorunları nedeniyle kendi is-teğiyle saklandığı ortaya çık-tı. Gönen’e bağlı KumköyMahallesi’nde, 7 Ağustos2024 tarihinde kayıp olduğubildirilen Öznur Sarıoğlu(41), dört günlük arama ça-lışmalarının ardından bulun-du. Jandarma, AFAD ve çeşitlisivil toplum kuruluşlarınınkatılımıyla yaklaşık 120 kişi-lik bir ekip tarafından yürü-tülen aramalarda, ilk etaptasonuç alınamamıştı. 12 Ağus-tos günü sivil jandarma per-sonelinin yaptığı araştırmasırasında, daha önce aramayapılan bölgede kayıp kadı-nın görüldüğü bilgisi alındı.Bu bilgi üzerine ekipler, Sarı-oğlu’nu Kumköy Mahallesi’negiriş yolu üzerinde buldu.Yapılan sağlık kontrolle-rinde, Sarıoğlu’nun herhangibir sağlık sorunu olmadığıtespit edildi. Öznur Sarıoğ-lu’nun, yaşadığı kişisel so-runlar nedeniyle ormanlıkalana saklandığı, arama faali-yetlerini gördüğü halde ken-di isteğiyle geri dönmeyi ter-cih etmediği öğrenildi.

Balıkesir’de kaybolan kadın ortaya çıktı:
Kendi isteğiyle saKlanmış

Olay, Gümüşhane merkez Atatürk Caddesi üze-rinde meydana geldi. Edinilen bilgiye göre, M.A.isimli şahıs cadde üzerinde araç içerisinde alkollüvaziyette ilahi dinleyen 4 şahsa tepki gösterdi. Tar-tışmayla başlayan olay kısa sürede kavgaya dönüş-tü. Araçtan inen İ.O.U. isimli şahıs M.A.’yı iki baca-ğından bıçakla yaralarken kavgaya müdahale edenbir polis memurunu da bıçakla kolundan yaraladı.Olayın ardından bölgeye 112 acil sağlık ve çoksayıda polis ekibi sevk edildi. 112 acil sağlık ekipleriyaralı polis memuru ve M.A.’yı olay yerindeki ilkmüdahalenin ardından Gümüşhane Devlet Hastane-si’ne kaldırırken, polis ekipleri olay yerinde bekle-yen meraklı kalabalığı uzaklaştırmak için yoğunçaba sarf etti.Hastaneye kaldırılan polis memuru ve M.A.’nınsağlık durumunun iyi olduğu öğrenildi. Olayda aynıaraç içerisinde bulunan ve gözaltına alınan 4 şahıs-tan bıçakla yaralama suçunu gerçekleştiren İ.O.U.kasten yaralama ve görevli memura mukavemetsuçlarından tutuklanarak cezaevine gönderilirkenG.N.B., F.B., R.C.B. isimli şahıslar alınan ifadelerininardından serbest bırakıldı.
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Ebru Teknesi Nasip, 
Hayret ve Şükürle Çalışır

Ebru sizi ilk olarak ne zaman cezbetti?-Çocukluk çağımdan itibaren sanat herzaman beni ayrı büyülemiştir. Ebru sanatınıda yine çocukluk yıllarımda duydum. Fakatyapılışını ne fiziki ortamda ne de ekrandagördüm. Ebru sanatının yapılışını görmemişolsam da aşırı derecede merak ediyordum.Görmeden böyle bir sanatın varlığı beni he-yecanlandırıyordu ve cezbetmişti. Su yüze-yinde nasıl boyalarla resim, çiçekler yapıla-bilirdi ki?
İlk ebru denemeleriniz ne zamandı?-İlk ebru yapmam, ilk fırçayı elime al-mam, ilk bizi tutmam, ilk tekneyle tanışmamyıllar yıllar sonra Ankara’da üniversite sonsınıf öğrencisi olduğum dönemdi. Yıl 2011bir Mayıs ayı idi. O gün benim için çok özel.Heyecanı, mutluluğu, dinginliği, huzuru hâlâtaze. Şu an bunları anlatırken bile o anın et-kisiyle yüzümde ayrı tebessüm var ve kal-bimde ayrı bir ritim.
sizde ne değiştirdi?-O gün 2011 yılının Mayıs ayı yani ebrusanatıyla fiziki ortamda tanışmam, kariyeryolumda da bir dönüm noktasının başlangıcıoldu. O fırçayı ilk elime aldığımda başlayantutku Bilgisayar Sistem Öğretmenliği ve Bil-gisayar Mühendisliği üzerine eğitim rotamıtamamen sanat alanına yönlendirdi. Bilgisa-yar gibi teknik ve mekanik içerikli bir eği-timden sonra bu alandan tamamen vazgeç-tim. Ebru sanatı üzerine özel dersler ve sa-nat üzerine yüksek lisans ve şu an devameden doktora öğrenimine evrildi hayat yol-culuğu.
Kimlerle çalıştınız?-Ebru öğrenimime ilk 2011 yılında EbruSanatçısı Ayşen Avcı ÇAVDAR ile Ankara’dabaşladım. 2017 yılında Amasya’ya ikametiçin döndükten sonra ise ebru öğrenimimEbru Sanatçısı Firdevs ÇALKANOĞLU ile İs-tanbul’da devam etti. Hemen hemen ayda birhatta bazen iki kez Amasya’dan İstanbul’aebru derslerine gitmeye başladım. Ebru sa-natını sevmenin ve öğrenme sevdasının be-deli ağır gibi görünse de, bu tutkunun bendekazanımı ve tesiri birçok açıdan bambaşka.
Bu sanatta usta çırak ilişkisinin önemi

nedir?-Günümüzde teknolojinin sunduğu im-kanlar ile ebru sanatının ekranlardan öğre-nilebileceği konusunda ara ara söylemlerolsa da ebru sanatında olmazsa olmazdırusta çırak ilişkisi. Kendi ruhuna ve fıtratınauygun usta ve çırağın yollarının kesişmesibence bu sanatta hayati önem taşımaktadır.Bu usta çırak ilişkisinde kazanım sadece tek-nik bilgi ve tecrübe ile sınırlı kalmaz. Çırak,ustasının dizinin dibinde teknik bilgi, tecrü-be ve sanat kültürü gibi farklı birçok kaza-nımla birlikte gönlünü de, kalbini de, ruhunuda besler. 
Teknenin iyi davranması, suyun küs-

mesi gibi durumlara nasıl bakıyorsunuz?-Aslında ben de bazen “teknemi küstür-meyim” gibi ifadeler kullanıyorum. Fakat ha-yatın her aşamasında olduğu gibi ebru sana-tında da durum sadece nasip. Nasibinizdevarsa, nasıl gerçekleştiği büyük bir hayret.Akabinde de şükür kapısı açılıyor. Nasipteyoksa istediğinizi yapın olmuyor. Bunu yakınzamanda yaşadığım durumu örnek verereksomutlaştırmak istiyorum. Lütfen…-Yaklaşık 10 gün tamamen ebru yapmakiçin şartları ve ortamımı hazırladım, gecegündüz çalıştım. Fakat istediğim gibi ebrular

maalesef nasip olmadı. Ancak ondan bir haf-ta önce sabahları ayırdığım 1-2 saatlik çalış-mada istediğimden de öte ebrular nasip ol-muştu. Kısacası teknemde ve hayatta - herzaman uygulamada çok başarılı olamasamda - teslimiyet hırkasını giymek ve nasippenceresinden bakmak bana kalırsa aslolan.Bunu başarabildiğimde kalbimin huzuru,dinginliği, genişlemesi ve anın lezzeti bam-başka.
Uzak kaldığınızda teknenizi özler mi-

siniz?-Evet, hep en çok onu özledim. Yine örnekvermek istiyorum. Geçen ayın sonunda üçgün İstanbul’da konakladım. Heybeliada’daküçük bir tatil de yaptım. Denizin, yeşilin,mavinin, martıların, rüzgarın, güneşin doğu-şunun ve batışının tadını çıkardığım güzel,kısa bir tatil ve molaydı. Ama öyle bir ortam-da bile aklımda teknem vardı. O üç günde okadar çok özledim ki burnumda tütmeyebaşladı. 
Uzak kalmanız dolayısıyla nazlandı-

ğında gönlünü nasıl alıyorsunuz?-Çok uzak kalmış isem evet teknik anlam-da kısmen geçici ve kısa süreli aksaklıklaryaşayabiliyorum. Ama teknem çok sevildiği-ni bildiği için bana çok naz yapmıyor. Tekniksorunu hemen hallediyoruz. Daha sonrasıiçin; yani istediğimiz, hedeflediğimiz, hattaötesi ebrular için ise biraz önce değindiğimgibi nasip kapısına sığınıyorum.
Başlangıç safhasında ilk neler yapıl-

malı doğru adım atmak için?-Bu soru ebru sanatı öğrenimine ilk baş-lanmasına yönelik ise; bence ilk ve en önemlikonu fıtrata uygun bir usta bulmaktır. Soruebru çalışmalarımız için başlangıç safhasın-da neler yapmak ise; bence öncelikle ne ça-lışmak istediğimize karar vermemiz gereki-yor. Çalışmayı planladığımız ebru için kendi-mizi bilişsel ve duyuşsal olarak hazırlamalı-yız. Yani belli bir hazırbulunuşluk noktasınagelmemiz gerekmekte. Daha sonra çalışmayıhedeflediğimiz ebruya uygun boya ve tekneayarları yapmalıyız. Çünkü hemen hemenher ebrunun ve hatta çalışılacak ebatlarınbile tekne ve boya ayarları farklıdır.Ve sonolarak ebru yapacağımız ortam sterilize edil-meli. Ortam sterilize edilmediği takdirde ha-vada gözle göremediğimiz toz zerreleri tek-nemize yağmakta ve işlerimizde çok da iste-mediğimiz görüntülere neden olmaktadır.
Kullanılan boyalar, çalışılan yerin sı-

caklık soğukluk gibi durumları tekneye
yansır mı?-Evet, bu konular ebruda yetkinlik gerek-tiren meseleler. Örneğin sıcak bir ortamdasudaki buharlaşma daha fazla gerçekleşiyor.Haliyle ebru yapımında kullanılan kıvamı ar-tırılmış su ve boyalar daha çok müdahale is-tiyor. Yani boya ve tekne ayarlarını sık sıkgüncellemek gerekiyor. Boyalara gelecek olursak firmaların boya-larının kullanım yerleri farklı. Ebru sanatın-da malzeme bilgisi ve malzemeyi yönetebil-me kabiliyetinin başarıdaki önemli anahtar-lardan biri olduğunu düşünüyorum.

sizin siyah beyaz çalışmalarınızda var-
dı değil mi?-Evet, kaplan gözü, kumlu-kılçıklı hattaçiçekli ebrularda siyah beyaz çalıştım. Hattabirkaç görsel örnek de paylaşalım. Siyah vebeyazın sihri bence tartışılmaz. Büyüsü bam-başka…

Dalgalı ve çitleme ebru diğerlerine
göre farklı özellikler mi barındırıyor?-Dalgalı ebru, ebru yapıldıktan sonra ka-ğıdın su yüzeyindeki farklı hareketleri ileoluşmaktadır. Çiftleme ebruda ise herhangibir ebrulu kağıda tekrar farklı bir ebru yapıl-maktadır. Yani ebru üzerine farklı bir ebruuygulanıyor. Bu bağlamda, yani dalgalı ebru-nun su yüzeyinde kağıdın hareketi, çiftlemeebrunun ise ebrulu kağıda tekrar ebru alın-ması özellikleri evet onları diğer ebru çeşit-lerinden ayırmaktadır. Ayrıca bence yapılışıdışında gözlemlediğim, bu ebruların izleyici-de de etkileri farklı.

Battal ebru nerelerde kullanılıyor?-Battal ebru doğrudan çerçeveletip duva-rı süsleyip diğer birçok görsel sanat işi gibigönlü şenlendirebilir. Ya da cilt sanatında,hat sanatında, kaligrafide kullanılmakla bir-likte, kubur yapımından tutun kitap ayracıyapımına kadar birçok yüzeyde de kullanıl-maktadır.
Papatya çiçeği çalışmalarınız dikkati-

mi çekmişti, halen çalışıyor musunuz?-Çalıştığım çiçekli ebrularda benim özgünçiçeklerim de olmakla birlikte, birçoğu ho-cam Firdevs ÇALKANOĞLU’nun ebru sanatı-na kazandırdığı çiçekler. Papatya çiçeği debunlardan biri. Evet ara ara hocam FirdevsÇALKANOĞLU’nun papatya çiçeği benim tek-neme de yansıyor.
Kaplan gözü çalışmaları bana hep il-

ginç gelir. Bu çalışmalar nasıl bir mesaj
içeriyor?-Sanat dışavurumcu, işlevsel, biçimci gibikuramlara sahip. Ebru sanatı daha çok bi-çimci. Yani renk, şekil, doku, armoni vb iledaha çok göze hitap etmektedir. Retinal hazön planda olup, retinaya düşen görsel; zihin-de, gönülde, ruhta, kalpte farklı yansımalarave hazlara sebep olabilir. Kaplan gözü ebru-su bir mesaj içermesinden ziyade daha çokbiçimci bir teknik ya da çeşit olarak ebru sa-natında tercih edilmektedir.- Farklı yarışmalardan ödüller aldığınızıhatırlıyorum.-Geçmiş yıllarda katılıp üçüncülük, man-siyon gibi ödüller aldığım ulusal ve uluslar-arası yarışmalar oldu. Hatta bunlardan be-nim için en özeli 2018 yılında üçüncülüködülü aldığım İstanbul Zeytinburnu Beledi-yesi’nin düzenlemiş olduğu 6. Geleneksel Sa-natlar Tasarım Yarışması. Özel olmasının ne-deni; İstanbul’un manevi Fatih’i Akşemsed-din’e ithafen ebegümeci çiçeği ebrumlaüçüncülük ödülünü kazandım. Bir menkıbeEbegümeci çiçeğini çalışmamda esin kayna-ğımdı. Tabi ebegümecinin yaprakları ve çiçe-ği de her zaman beni etkilemektedir. Belki benim eksiliğim ama elma çiçeği ça-lışmasına ilk sizin ürünlerinizde rastlamış-tım.-Estağfurullah hocam. Literatür taramala-rımda ya da ekranda ve fiziki ortamda bende elma çiçeği ebrusuna rastlamadım. Elma-nın cenneti Amasya’da yaşıyorum ve elmaağaçlarının çiçeğe bürünmesi beni ayrı cez-bediyor. O etki ile ebru çiçeği üzerine tek-nemde deneysel çalışmalarım oldu. Fakatüzerinde daha çok çalışmalıyım. Elma çiçeğiteknemde olgunlaşmayı beklemekte. İnşal-lah nasip olur. 

Tuval üzerine kolaj çalışmaları için bir
yenilik diyebilir miyiz?-Tuval üzerine doğrudan farklı malzemeve teknikler ile ebru uygulayan sanatçılarvar. Kolaj şeklinde ise belki olabilir ama benrastlamadım. Yenilik diyebilir miyiz bilmiyo-rum fakat doktora çalışmalarım kapsamındatuval üzerine kolaj olarak ebrularımı kullan-dığım deneysel çalışmalarım oldu.

Tabiatta çalışmayı seviyorsunuz, bu-
nun sebebi nedir?-Tabiat benim Rabbimin sanatını, gücünühayret ve hayranlıkla izlediğim uçsuz bucak-sız alan. Ve şükürler olsun ki dinginleşmek,

huzur bulmak gibi ikramlarla nasiplendiğimde yer. Haliyle öyle bir ortamda çalışmanın;kalbime, ruhuma, zihnime ve çalışmalarımayansıması ve tesiri bambaşka.
sergilere katılıyorsunuz kendiniz de

düzenliyorsunuz. Bunlar bir nevi halkla
buluşması oluyor ürünlerin. İlgi istediği-
niz seviyede mi?-Aslında pandemiden önce katıldığım ser-giler hep fiziki ortamda idi. Farklı farklı şe-hirlerde hatta yurt dışında bile Birleşik ArapEmirlikleri (Dubai, Abu Dabi), Makedonyagibi ülkelerde de sergilere katıldım. Ancakpandemiyle birlikte sergiler de çevrim içi iletanıştı. Ve daha çok çevrim içi sergiler dü-zenlenmekte ve bende daha çok çevrim içisergilere katılmaktayım. İlgiyi gözlemlemekhaliyle biraz güç. Fakat genel gözlemim maa-lesef ülkemizde istenilen ilgi yok. 

Kitap ayraçları yapıyorsunuz, bunun
sebebi ebruyu sürekli gündemde tutma
çabası mı?-Okumayı seviyorum. Sayfalar arasındakaybolmak benim en güzel kaybolmalarım.Ebru sanatını da tutku boyutunda seviyo-rum.  Aslında kitap ayraçları yapmak benimiçin ebruyu gündemde tutmaktan ziyade ikisevdiğimi bir araya getirmek.  Kitabın sayfa-larını açtığımda ebrulu bir ayraç görmek,okumayı benim için daha değerli hale getiri-yor ve beni daha mutlu ve huzurlu yapıyor. 

Gelenekli sanatlarımızdan ebru giderek daha çok yaygın hâle geldi.
Elbette bunda hocalarının büyük emeği var. Kişinin ruh haline göre
geri dönüşler veren bu sanatı amasya’da yaptığı çalışmalarla yürü-

ten Ebruzen Bilge Uyar ile konuştuk.

BİLGE UYAR KİMDİR?
Mayıs ayında Gaziantep’de dünyayageldi. Ortaokul ve lise öğrenimini Amas-ya’da tamamladı. Lisans öğrenimini iseGazi Üniversitesi Teknik Eğitim FakültesiBilgisayar Sistem Öğretmenliği Bölümün-de tamamladı. Daha sonra Eskişehir Os-mangazi Üniversitesi Bilgisayar Mühen-disliği Bölümü’ne kayıt yaptırdı. Sanataşkı Bilge UYAR’ı bilgisayar mühendisliğidiplomasından vazgeçirdi. Ardından ta-mamen sanata ve eğitimine yöneldi. Yük-sek lisansını Gazi Üniversitesi Eğitim Bi-limleri Enstitüsü Resim İş Eğitimi Progra-mında tamamladı. Doktora öğrenimineise Ondokuz Mayıs Üniversitesi Lisansüs-tü Eğitim Enstitüsü Resim İş Eğitimi Prog-ramında devam etmekte. Ebru sanatınaise 2011 yılının Mayıs ayında Ebru Sanat-çısı Ayşen Avcı ÇAVDAR’ın özel atölyesin-de Ankara’da başladı. 2017 yılından itiba-ren ise Ebru Sanatçısı Firdevs ÇALKA-NOĞLU’ndan İstanbul’da ebru dersleri al-maya başladı. Bilge UYAR’ın ebru sanatısevdası Amasya-İstanbul arası mekik do-kumasına neden oldu. Birçok yurt içi veyurt dışı fiziki ve çevrim içi olmak üzereulusal ve uluslararası sergilere katıldı. Ay-rıca Bilge UYAR’ın uluslararası yarışma-lardan ödülleri bulunmaktadır.
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Pringles ve PopTarts 

üreticisi Kellanova 29 mil
yar dolardan fazla bir 
rakama Mars'a satılıyor. Uz
manlara göre bu birleşme 
rekabet düzenini sarsacak. 

 
Ekonomim'in haberine 

göre, çikolata, sakız, şeker 
ürünleri ve hayvan ma
maları ile tanınan ABD 
merkezli çok uluslu şirket 
Mars, Pringles ve PopTarts 
üreticisi Kellanova'yı 29 mil
yar dolardan fazla bir 
rakama satın alıyor. Mars, 
83,50 Dolar hisse başı 
ödeme yapacak. Uzmanlara 
göre bu birleşme rekabet 
düzenini sarsacak. Anlaşma, 
rekabet gözlemcilerinin 

radarına takılabilir. 
 
ABD Başkanı Joe Biden 

yönetimi tarafından atanan 
gözlemciler, ABD'de büyük 
birleşmeler ve satın al
malarla mücadele ediyor. 
Dolayısıyla bu anlaşma da 
engellerle karşılaşabilir. 

 
 
Birkaç yıldır büyük şir

ketler anlaşma yapmıyordu. 
Ancak son aylarda anlaş
malar tekrar yapılmaya 
başladı. Mars’ın Kellanova'yı 
satın almasının onaylan
ması halinde, sektörde yeni 
bir anlaşma dalgasının 
başlayacağı konuşuluyor. 

 

Pringles 29 
milyar dolara 
Mars'a 
satılıyor 

Yine Hawala! 2 milyon TL'lik vurgun! 

Rekabet  
Kurulu bazı 

devralma ve 
ortak girişim 

işlemlerini 
karara 

bağladı 

Akkuyu NGS'de 
3'üncü ünitenin iç 

koruma kabuğunun 
5'inci katmanı  

kuruldu 

Trenlerle bu yıl yaklaşık 3,8 milyon genç yüzde 15 indirimli seyahat etti 

Gaziantep Şehitkamil 
ilçesinde danışmanlık 
hizmeti altında "Hawala" 
olarak bilinen yasa dışı 
para transfer yöntemiyle 
haksız kazanç sağlayan
lara yönelik operasyon 
düzenledi. 

 
2 MİLYON'LUK 
 VURGUN 
İki işyeri ve araçlarda 

yapılan aramalarda, 2 
milyon 336 bin 773 dolar, 6 bin 30 avro, 
9 bin 870 lira, 31 bin 256 Suudi Arabis
tan riyali, 1 kilogram külçe altın (yak
laşık 3 milyon TL değer) ve 348 gram 
hurda altın, ajanda, para sayma makinesi 
ve 6 cep telefonunu ele geçirildi. 
Gözaltına alınan 6 şüpheli adliyedeki 
işlemlerinin ardından tutuklandı. 

Düzenlenen operasyon, Hawala sistem
inin ülkemizde de bu tür suçlarda kul
lanıldığının önemli bir kanıtı. Ele 
geçirilen büyük miktardaki para ve altın, 
çetenin uzun süredir bu yolla haksız 
kazanç elde ettiğini gösterdi. 

 
HAWALA NEDİR? 
Hawala olarak bilinen bu yasa dışı para 

transfer yöntemi, özellikle bankacılık sis
temlerinin gelişmediği bölgelerde kul

lanılan geleneksel bir yöntem. Bu yön
temde, iki ülkede karşılıklı ofis, döviz 
bürosu ya da kuyumcu ile anlaşma 
yapılıyor. Örneğin Afganistan’dan 
Türkiye'ye para gönderecek bir kişi, 
ülkesindeki “Hawala” merkezine 
giderek, para yatırıyor. 

Yatırılan para karşılığında şifre alınıyor. 
Şifre ülkemizde parayı alacak kişiye gön
der 

 
DENETİM TARTIŞMALARI 
Yetkililere göre, operasyon, yasa dışı 

örgütlerin finansman kaynaklarının ku
rutulması yönünde önemli bir adım. Öte 
yandan operasyon, Hawala gibi sistem
lerin denetimi ve düzenlenmesi 
konusundaki tartışmaları da 
alevlendirdi. Rekabet Kurumunun internet 

sitesinde yer alan duyuruya göre, 
Kurul, Zirve Holding Anonim Şirketi, 
Senta Madencilik Sanayi ve Ticaret 
Anonim Şirketi ve Defence Export 
tarafından savunma, güvenlik ve il
gili silah sektörlerinde faaliyet 
göstermek üzere Taurus Savunma 
Sanayi Anonim Şirketi ünvanlı yeni 
bir ortak girişim kurulması işlemine 
izin verdi. 

 
Innomotics GmbH ve Innomotics 

LLC'in tek kontrolünün KPS Capital 
Partners, LP tarafından devralın
ması işlemine izin verilmesi karar
laştırıldı. 

ExxonMobil İtaliana Gas S.r.l. ve 
Qatar Terminal Limited'in ortak 
kontrolündeki Terminale GNL Adri
atico S.r.l'nin ortak kontrolünün 
Snam S.p.A ve VTTI B.V tarafından 
devralınması işlemi uygun bulundu. 

Synopsys Inc.in yazılım entegrasy
onu iş biriminin ortak kontrolünün 
Francisco Partners Management, 
L.P. ve Clearlake Capital Group, L.P. 
tarafından devralınması işlemine 
izin verildi. 

Warner Bros Discovery, Inc., The 
Walt Disney Company ve Fox Cor
poration tarafından spor odaklı bir 
sanal çok kanallı video program 
dağıtımcısı olan yeni ve tam işlevsel 
bir ortak girişim kurulması işlemine 
izin verilmesi kararlaştırıldı.

Akkuyu Nükleer AŞ'den yapılan açıkla
mada, inşaat halindeki güç ünitesinin 
yanında bulunan özel alanda monte 
edilen 396 ton ağırlığında ve 6,5 metre 
yüksekliğindeki kaynaklı metal yapının, 
paletli vinç yardımıyla yerine taşındığı 
belirtildi. 

 
Katmanın, koruma kabının silindirik ve 

kubbe kısımları arasında geçiş parçası 
olma özelliği taşıdığı aktarılan açıkla
mada, şu ifadeler kullanıldı: 

 
"Akkuyu NGS güç üniteleri modern ve 

yüksek teknolojili VVER1200 tipi reak
törlerle donatılıyor. Güç ünitelerinin 
tasarımı ve inşasında, birkaç nesil nük
leer güç santralinin güvenli işletim 
deneyimi dikkate alındı. VVER1200 tipi 

reaktöre sahip üniteler, iç ve dış olmak 
üzere çift korumaya sahip. Her katman 
güçlü bir metal iskelet ve özel betondan 
oluşuyor. Tüm bunlar, 9 büyüklüğüne 
kadar deprem, tsunami, kasırga ve bun
ların kombinasyonları gibi her türlü dış 
etkiye karşı reaktör bölmesinin sızdır
mazlığını ve güvenilir bir şekilde korun
masını sağlıyor." 

 
Açıklamada görüşlerine yer verilen 

Akkuyu Nükleer AŞ Genel Müdürü 
Sergei Butckikh, "Rus ve Türk uzmanlar, 
montajcılar, vinç operatörleri ve 
kalıpçılar bir kez daha en üst düzeyde 
profesyonel beceri sergileyerek tonlarca 
ağırlıktaki yapıyı başarıyla kurdular." 
değerlendirmesinde bulundu.       

Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Abdulka
dir Uraloğlu, yaptığı yazılı açıklamada, 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan 
liderliğinde uyguladıkları demir yolu 
öncelikli politikalar sayesinde gençlerin 
tren seyahatlerine ilgisinin gün 
geçtikçe arttığını ifade etti. 

Türkiye'yi YHT ile tanıştırmaları ve 
konvansiyonel hatlarda yaptıkları iy
ileştirmelerle seyahat konforunu 
artırdıklarını vurgulayan Uraloğlu, bu 
çalışmaların demir yolunun daha çok 
rağbet görmesine katkı sunduğunun al
tını çizdi.Uraloğlu, gençler için uygu
lanan indirim politikasıyla onlara 

ekonomik, konforlu ve güvenli bir seya
hat imkanı sunduklarına dikkati çek
erek, "İndirim uygulanan 1326 yaş 
arasındaki gençlerimiz, ana hat, bölge
sel ve YHT'lere büyük bir ilgi gösterdi. 
2024'ün başından bugüne kadar ana 
hat trenlerimizle 629 bin 848, bölgesel 
trenlerimizle 773 bin 321 ve YHT'ler
imizle 2 milyon 382 bin 453 genç 
vatandaşımız indirimli seyahat ederek 
sevdiklerine kavuştu ve yeni yerler 
keşfetti. Toplamda 3 milyon 785 bin 
622 gencimiz yüzde 15 indirimden fay
dalandı." ifadelerine yer verdi. 

Söz konusu indirimin önemine deği

nen Uraloğlu, şunları kaydetti: 
"Eğitim veya iş hayatının başında olan 

gençlerimizi düşünerek, bütçelerini 
zorlamadan seyahat edebilmeleri için 
bu indirim imkanını sunduk. Böylece, 
ekonomik açıdan onları desteklemeyi 
ve çevreye duyarlı bir seyahat seçeneği 
olan demir yoluyla gençlerimizi bu tür 
ulaşım alternatiflerine yönlendirerek, 
hem doğayı koruma bilincini artırmayı 
hem de ülkemizin gelecekteki ulaşım 
politikalarına yön vermeyi amaçlıy
oruz. Her gencin, hangi şartlarda olursa 
olsun, Türkiye'nin dört bir yanını 
keşfetmesini arzuluyoruz. 

Gaziantep'te yasa dışı para transfer yöntemi "Hawala" ile haksız kazanç elde eden bir çeteye yöne
lik operasyonda gözaltına alınan 6 şüpheli tutuklandı. İl Jandarma Komutanlığı ekiplerinin yaptığı 

aramada 2 milyon 336 bin 773 dolar, 1 kilogram külçe altın ve diğer değerli eşyalar ele geçirildi.
BİNA İŞLERİ YAPTIRILACAKTIR 

İL SAĞLIK MÜDÜRLÜĞÜ - İSTANBUL AVRUPA SAĞLIK  
BAKANLIĞI BAKAN YARDIMCILIKLARI 

Müdürlüğümüze bağlı Beylikdüzü Devlet Hastanesi PVC Yer Kaplamalarının Tadilatları Yapım 
İşi yapım işi 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile 
ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye il-
işkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır: 
İKN:2024/1044907 
1-İdarenin 
a) Adı:İL SAĞLIK MÜDÜRLÜĞÜ - İSTANBUL AVRUPA SAĞLIK BAKANLIĞI BAKAN 

YARDIMCILIKLARI 
b) Adresi:Peykhane Caddesi No:8 ÇEMBERLİTAŞ/ FATİH/İSTANBUL 
c) Telefon ve faks numarası:02126383000 - 2125180712 
ç) İhale dokümanının görülebileceği ve e-imza kullanılarak indirilebileceği internet 

sayfası:https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/ 
2-İhale konusu yapım işinin 
a) Adı:Müdürlüğümüze bağlı Beylikdüzü Devlet Hastanesi PVC Yer Kaplamalarının Tadilatları 

Yapım İşi 
b) Niteliği, türü ve miktarı:4 Kat PVC Yer Kaplaması Tadilatı yapım işidir. İnşaat işlerini içer-

mektedir. 
Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan idari şartnameden ulaşılabilir. 
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer :Beylikdüzü/İSTANBUL 
ç) Süresi/teslim tarihi:Yer tesliminden itibaren 120 (YüzYirmi) takvim günüdür. 
d) İşe başlama tarihi:Sözleşmenin imzalandığı tarihten itibaren 10 gün içinde 
yer teslimi yapılarak işe başlanacaktır. 
3-İhalenin 
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati:03.09.2024 - 10:30 
b) İhale komisyonunun toplantı yeri (e-tekliflerin açılacağı adres):İstanbul İl Sağlık Müdürlüğü 

Toplantı Salonu, Peykhane Cad. No:8 Çemberlitaş/Fatih/İSTANBUL 
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak 

kriterler: 
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat 

dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir. 
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler 
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık 

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan 
alınır. 
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu. 
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat. 
4.1.5İhale konusu işte idarenin onayı ile alt yüklenici çalıştırılabilir. Ancak işin tamamı alt yük-

lenicilere yaptırılamaz. 
4.1.6 Tüzel kişi tarafından iş deneyimi göstermek üzere sunulan belgenin, tüzel kişiliğin yarısın-

dan fazla hissesine sahip ortağına ait olması halinde, ticaret ve sanayi odası/ticaret odası 
bünyesinde bulunan ticaret sicil memurlukları veya yeminli mali müşavir ya da serbest muhase-
beci mali müşavir tarafından ilk ilan tarihinden sonra düzenlenen ve düzenlendiği tarihten geriye 
doğru son bir yıldır kesintisiz olarak bu şartın korunduğunu gösteren belge. 
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler: 
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
4.3. Mesleki ve Teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler: 
4.3.1. İş deneyim belgeleri: 
Son on beş yıl içinde bedel içeren bir sözleşme kapsamında taahhüt edilen ve teklif edilen be-

delin % 60 oranından az olmamak üzere ihale konusu iş veya benzer işlere ilişkin iş deneyimini 
gösteren belgeler. 
4.4.Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler ve benzer işlere denk sayılacak mühendislik 

ve mimarlık bölümleri: 
4.4.1. Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler: 
Yapım İşlerinde Benzer İş Grupları Tebliğinde belirtilen BIII Grubu İşler (Bina İşleri) Benzer İş 

Olarak Kabul Edilecektir. 
4.4.2. Benzer işe denk sayılacak mühendislik veya mimarlık bölümleri: 
İnşaat Mühendisliği 
Mimarlık 
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir. 
6. İhale yerli ve yabancı tüm isteklilere açıktır. 
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek 

olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur. 
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, 

teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir. 
9. İstekliler tekliflerini, anahtar teslimi götürü bedel üzerinden vereceklerdir. İhale sonucu üzerine 

ihale yapılan istekliyle anahtar teslimi götürü bedel sözleşme imzalanacaktır. 
10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir. 
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda 

geçici teminat vereceklerdir. 
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır. 
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 120 (YüzYirmi) takvim günüdür. 
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez. 
15. Diğer hususlar: 
İhalede Uygulanacak Sınır Değer Katsayısı (N) : 1,00 
Sınır değerin altında teklif sunan isteklilerin teklifleri açıklama istenilmeksizin reddedilecektir.

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de                     BASIN:2076535
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TÜİK'in son verilerine göre, 2023 yılında Türkiye'de 3 milyon 450 bin 953 kişi iller arasında göç etti. 
İstanbul, en çok göç alan il olurken, aynı zamanda en fazla göç veren il olarak da dikkat çekti.
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AK Parti 23. kuruluş yıl dönümünü kutluyor. 
Eski TBMM Başkanı ve AK Parti kurucuların
dan Bülent Arınç, partisinin kuruluş yıl 
dönümünde X sosyal medya platformundan 
yayınladığı mesajında "değişim" vurgusu ya
parak, "kırgınlık ve küskünlükleri bir kenara 
bırakma" çağrısında bulundu. Arınç, şu ifadeleri 
kullandı: 

 
"DAVANIN KURUCU BİR FERDİ OLMAKTAN 

GURUR DUYUYORUM" 
"AK Parti, sistem tarafından dışlanmış 

Anadolu insanının bir inanmışlar ordusu 
vücuda getirerek iktidara yürüyüşünün 
hikayesi olarak başladı. AK Parti’mizin ilk 
nüvesi olan Erdemliler Hareketi, aziz mil
letimizin yolsuzluk, yoksulluk ve yasaklara 
karşı ortaya koyduğu bir mutabakat zeminiydi. 
Bugünkü yapay ittifaklara nazaran aziz mil
letimizin istiklal ve istikbal mücadelemizden 
sonra ortaya koyduğu en büyük, en doğal ittifak 
oluşumuydu. Anadolu’nun ve Anadolu insanın 
statükoya başkaldırısı olarak başlayan bu da
vanın kurucu bir ferdi olmaktan gurur duyuyo
rum. 

"ÜLKEMİZE BÜROKRASİ VE MEVZUATLAR 
BAĞLAMINDA RAHAT BİR NEFES 
ALDIRDIK" 

AK Parti’mizin karşılaştığı tüm zorluklarda 
inanç ve azimle yanında duranlardan ahirete ir
tihal edenlere Allah’tan rahmet diliyor, yaşayan
lara şükranlarımı sunuyorum. AK Parti’nin en 
büyük başarısı tüm reformları milletimizden 
güç alarak hayata geçirmesiydi. 'Millet için, mil
letle beraber' siyaset üreten AK Parti, her 
girdiği seçimden daha da güçlenerek çıktı. 
Gerçekleştirdiğimiz reformlarla 3Y ile mü
cadelede başarıya ulaştık. Avrupa Birliği üyelik 
sürecinde çokça yol kat ettik. Ülkemize 
bürokrasi ve mevzuatlar bağlamında rahat bir 
nefes aldırdık. Toplumsal çatışmayı körükleyen 
etnik, siyasi ve ekonomik sorunların çözüme 
kavuşturulması için tarihimizde eşi benzeri ol
mayan cesur adımlar attık. 

"DEĞİŞİM GERÇEKLEŞECEKTİR" 
Bugün geldiğimiz noktada, bir takım sıkın

tılarımız var. Bazı konularda başarısız olduğu
muzu da itiraf etmeliyiz. Bu yüzden milletimiz 
farklı taleplerde bulunuyor. Son seçim sonuçları 
da bunu kanıtlamaktadır. Bu talebe doğru 
cevap verebilecek yegane parti yine AK Par
ti’dir. Adaleti, refahı ve kalkınmayı tekrar ancak 
biz sağlayabiliriz. Yurt içinde ve yurt dışında 
yaptığım gezilerde vatandaşlarımızda bu 
konuya dair bir karamsarlık görüyorum. Bir 
televizyon kanalında benzer bir soru üzerine 
'Bugün de düştüğümüz yerden kalkacağız. 
Sıkıntılardan kurtulacağız' demiş yurdun dört 
bir yanından teşekkür, tebrik telefonlarını 
almıştım.Tekraren söylüyorum; benim bu 
konuda en ufak bir tereddüdüm dahi yoktur. 
Değişim gerçekleşecektir. Yaralar pansuman 
edilecek, kangren olan uzuvlar kesilip atılacak
tır. AK Parti’nin kutlu yürüyüşü devam edecek, 
bu tekerlek tümsekte kalmayacaktır. 
Önümüzdeki kongre yeniden ayağa kalkmanın 
müjdecisi olacaktır. Bu davaya gönül vermiş 
herkesi de tüm kırgınlık ve küskünlükleri bir 
kenara bırakarak bu değişimi hep beraber 
gerçekleştirmek için bu çatı altına davet ediyo
rum. Bu duygu ve düşüncelerle AK Parti’mizin 
kuruluş yıl dönümünü kutluyor, Genel 
Başkanımız Sayın Recep Tayyip Erdoğan’ın 
özelinde tüm kurucu kadrolara ve sonrasında 
görev yapan her bir idareci ve teşkilat mensub
umuza emekleri için şükranlarımı sunuyorum."

Bülent Arınç'tan 
'değişim'  

vurgulu mesaj: 
Kangren olan 

uzuvlar kesilip 
atılacak 

Tarama testine 'evsiz 
kalma korkusu' engeli: 

İBB ekipleri, 79 bin  
binada inceleme  

yapamadı

TÜİK'in iller arası verilerinde çarpıcı rakamlar: 

İstanbul göçüyor 

Yardımlar sessiz sedasız 
kesiliyor: Depremzedeye 

artık ‘esen kart’ da yok

Kahramanmaraş merkezli depremlerin ardın
dan gözler, ayak sesleri her geçen gün daha yakın
dan duyulan büyük İstanbul depremine çevrildi. 
İstanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB) ve İstanbul 

Teknik Üniversitesi (İTÜ) iş birliğiyle 2020 yılın
dan bu yana devam eden "Pera 2019" yöntemiyle 
yapılan hızlı bina tarama testleri, kent sakin
lerinin güvenliğini sağlamak için önemli bir adım 
olarak öne çıkıyor. 

 
79 BİN BİNADA TARAMA YAPILAMADI! 
Bugüne kadar hizmete 162 bin başvuru yapıldı 

ve ekipler 114 bin binayı ziyaret etti. Ancak zi
yaret edilen yapıların 79 bininde kat maliklerinin 
izin vermemesi üzerine "hızlı tarama ile bina 
testi" işlemi gerçekleştirilmedi. 

"Evsiz kalma korkusu" ile "Gittiği yere kadar" 
düşüncesiyle, potansiyel olarak yüksek risk 
taşıyan bu yapılar tehlike saçmaya devam ediyor. 

 
1999'DAN ÖNCE YAPILAN BİNALARIN YARISI 

YÜKSEK RİSKLİ 
Ekipler, 35 bin binada ise hızlı tarama işlemini 

gerçekleştirdi. İncelemeler sonucunda çoğunluğu 
1999'dan önce yapılan binaların yarısının D ve E 
sınıfı olduğu belirlendi. 
İncelenen bu 35 bin binanın 318'nin kendi 

kendine çökebilecek durumda olduğu, bin 
238'inin ise deprem güvenliğinin hiç olmadığı 
tespit edildi. 

 
10 BİNDEN FAZLA KİŞİ DEPREM RİSKİNDEN 

KURTULDU 
Bugüne kadar "hızlı tarama ile bina testi" yapıla

bilen binalardan 293'ü yıkıldı ya da "riskli bina" 
kararı alınarak tahliye sürecine girdi. Bu 293 bi
nada bulunan 3 bin 60 bağımsız birimde yaşayan 
10 binden fazla kişi bu sayede riskten kurtulmuş 
oldu.E sınıfında çok yüksek riskli olarak tespit 
edilen 5 bin 381 binanın tahliye, yıkım ve ye
nileme süreçlerinin hızlanması için de bu bi
nalarda ikamet eden ev sahiplerine kira yardım 
paketi hazırlandı. 

 
İSTANBUL'DA 2000 YIL ÖNCESİNE AİT 800 

BİN BİNA VAR 
İBB'deki verilere göre, İstanbul'da 800 bini 2000 

yılı öncesinde inşa edilmiş durumda olan 1 mi
lyon 200 binden fazla bina bulunuyor. Bu binalar 
deprem riski gözetilerek öncelik verilip yenilen
meyi bekliyor.Kentteki bu 800 bin binanın 200 
bininin ise öncelikle yenilenmesi hedefleniyor. 

 
TARİHİ YAPI STOKUNUN YÜZDE 10'U HARAP 

HALDE 
İstanbul genelinde 35 bin 627 tarihi eser bu

lunuyor. Bu tarihi yapı stokunun yüzde 10'unun 
metruk ve harap halde olduğu belirlenirken, kri
tik ve metruk durumda olanların sayısı ise 3 bin 
500'e ulaşıyor.Bu 3 bin 500 metruk yapının da 
1000'ine, Koruma Uygulama ve Denetim Büroları 
(KUDEB) tarafından belgeleme ve acil müdahale 
uyarı yazısı yazıldı. 

 
'HIZLI TARAMA İLE BİNA TESTİ' NASIL 

YAPILIYOR? 
Kent sakinleri tarafından https://binatespiti

formu.ibb.gov.tr/ internet adresinden yapılan 
başvuruların ardından ekipler söz konusu 
adreslere gidiyor. 

Binalarda ilk önce 5 kolonda sıva kaldırıp be
tonda okuma alınırken, röntgen cihazıyla da 
demir sayısı, aralıkları ve yerleri belirleniyor. 

Daha sonra bir kolondan "sıyırma" diye tabir 
edilen işlemle içerisindeki donatıya erişene kadar 
pas payı alınıp kullanılan demirin özellikleri ve 
korozyon durumu ölçülüyor. 

Binanın genel bir rölövesini ve projesini çizen 
ekipler, yapıdan toplanan bütün verileri ofiste 
zemin değerleriyle analiz ederek binanın deprem 
güvenliğini belirliyor. 

Test sonucunda binalara A ve B düşük risk, C 
orta risk, D yüksek risk, E çok yüksek risk 
sınıflandırması yapılıyor. 

Hızlı tarama sonucunda D ve E sınıfı olan bi
nalara, 6306 sayılı Afet Riski Altındaki Alanların 
Dönüştürülmesi Hakkında Kanun gereğince kap
samlı analiz yapılması öneriliyor. 

Kentte 2000 yılı öncesi inşa edilmiş binalar 
öncelikli olmak üzere 10 kata kadar betonarme ve 
5 kata kadar yığma taşıyıcı sisteme sahip konut 
tipi binalarda uygulanan projeye başvurular 2020 
yılından beri alınıyor.

Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK), 
2023 yılına ait İç Göç İstatistikleri’ni 
kamuoyu ile paylaştı. Açıklanan ver
iler, ülkede iç göç hareketliliğinin ar
tarak devam ettiğini ortaya koyuyor. 
20072008 döneminde yüzde 3,18 
olan iller arası göç eden nüfus oranı, 
2023 yılında yüzde 4,04’e yükseldi. 
Bu, Türkiye’de iç göç hareketliliğinin 
yıllar içinde inişli çıkışlı bir seyir 
izlemesine rağmen, son dönemde 
yeniden artış gösterdiğini işaret 
ediyor. 

 
GÖÇ HAREKETLİLİĞİNİN 

BOYUTLARI 
2023 yılında Türkiye genelinde 3 

milyon 450 bin 953 kişi, iller 
arasında göç etti. Bu göç eden nü
fusun yüzde 47,9’unu erkekler, 
yüzde 52,1’ini ise kadınlar oluş
turdu. Veriler, Türkiye’de göç 
hareketliliğinin toplumsal cinsiyet 
bazında da önemli bir farklılık gös
terdiğini ortaya koyuyor. 

 
İSTANBUL İKİ LİSTEDE DE BİR

İNCİ 
Türkiye’de en fazla göç alan il, her 

zamanki gibi İstanbul oldu. Mega 
kent, 2023 yılında 412 bin 707 kişiyi 
ağırlayarak göç alan iller arasında ilk 

sırayı aldı. İstanbul’u, 232 bin 700 
kişi ile Ankara, 147 bin 765 kişi ile 
İzmir izledi. En az göç alan iller ise 
sırasıyla Ardahan (6 bin 856 kişi), 
Bayburt (10 bin 202 kişi) ve Tunceli 
(11 bin 806 kişi) oldu. 

 
İstanbul, aynı zamanda en fazla 

göç veren il olarak da dikkat çekiyor. 
Kent, 2023 yılında 581 bin 330 
kişiyi başka illere gönderdi. Onu, 
208 bin 740 kişi ile Ankara ve 164 
bin 247 kişi ile Hatay takip etti. En 
az göç veren iller ise Ardahan (6 bin 
811 kişi), Tunceli (7 bin 234 kişi) ve 
Kilis (7 bin 604 kişi) oldu. 

 
GÖÇÜN DEMOGRAFİK ÖZELLİK

LERİ VE NEDENLERİ 
2023 yılı iç göç istatistiklerine 

göre, en fazla göç hareketliliği 2024 
yaş grubunda gerçekleşti. Bu yaş 
grubunda toplam 647 bin 191 kişi, 
iller arasında göç etti. Göç edenlerin 
yüzde 43,4’ünü erkekler, yüzde 
56,6’sını ise kadınlar oluşturdu. 

Göç nedenleri incelendiğinde, 
2023 yılında 3 milyon 450 bin 953 
kişiden 601 bin 481’i, hanedeki 
fertlerden birine bağımlı olarak göç 
etti. Bunun dışında, 518 bin 16 kişi 
daha iyi konut ve yaşam koşulları 

için, 512 bin 11 kişi ise eğitim 
amacıyla göç etti. 

 
 
CİNSİYETE GÖRE GÖÇ NEDEN

LERİ 
Erkekler arasında en önemli göç 

nedeni, 257 bin 277 kişi ile daha iyi 
konut ve yaşam koşulları olarak be
lirlenirken, kadınlarda ise 361 bin 
15 kişi ile hanedeki fertlerden birine 
bağımlı göç en öne çıkan neden 
oldu. Erkeklerde hanedeki fertlere 
bağımlılık ve doğal afetler gibi du
rumlar göç nedenleri arasında yer 
alırken, kadınlar için eğitim ve doğal 
afetler diğer önemli göç sebepleri 
arasında sayıldı. 

 
EĞİTİM GÖÇÜN BAŞLICA SEBEBİ 
2023 yılında en fazla göç 

hareketliliğinin yaşandığı 2024 yaş 
grubunda, göç edenlerin en önemli 
sebebinin eğitim olduğu görüldü. Bu 
yaş grubunda toplam 231 bin 477 
kişi eğitim için göç ederken, 94 bin 
139 kişi iş bulmak ya da işe başla
mak amacıyla, 50 bin 8 kişi ise daha 
iyi konut ve yaşam koşulları için göç 
etti.

Kahramanmaraş merkezli deprem
lerin ardından 18 aydan fazla süre 
geçmesine rağmen depremzedelere 
verilen desteklerin kesilmesi, 
bölgedeki mağduriyeti derinleştiriyor. 
İktidarın depremzedelere verdiği söz
lerin birer birer tutulmadığı ve 
yapılan yardımların son bulduğu, de
premzedeler tarafından büyük bir 
hayal kırıklığı ile karşılanıyor. Özel
likle AFAD ve Kızılay tarafından 
dağıtılan Esen Kart uygulamasının 
sessiz sedasız sona ermesi, binlerce 
aileyi zor durumda bırakmış du
rumda. 

 
DEPREMZEDELERE ESEN KART 

DESTEĞİ KESİLDİ 
BirGün'den İlayda Kaya'nın haberine 

göre; depremden en çok etkilenen 11 
ilde, ihtiyaç sahibi ailelerin esnaftan 
alışveriş yapmasını sağlayan Esen 
Kart, herhangi bir resmi açıklama 
yapılmadan yavaş yavaş devre dışı 
bırakıldı. Hatay’ın Mağaracık’taki 
Kasaba 2 Konteyner Kent’te yaşayan 
S.Ç., bu durumdan büyük bir üzüntü 
duyduğunu belirterek, “Depremden 
üç ay sonra bana Esen Kart verildi, 
ancak son ödeme mayıs ayında 
yapıldı. O günden beri bir kuruş dahi 
alamadım. Başka arkadaşlarımın da 
yardımları kesildi. Ne bir bilgi ne de 
bir mesaj aldık. Artık umudumuz 
kalmadı. Aldığımız 4 bin 500 TL, 
temel ihtiyaçlarımızı karşılıyordu. 
Şimdi iş de bulamıyorum, yardım da 
gelmiyor. Bu kadar yardımı kesmenin 
anlamı nedir?” dedi. 

 
DEPREM BÖLGESİNDE MAĞ

DURİYETLER ARTIYOR 
Antakya Merkez’de yaşayan de

premzede A.A., yalnızca üç ay yardım 
alabildiğini ve yardımların kesilmesi 
üzerine AFAD Hatay İl Müdürlüğü’ne 
başvurduğunu söyledi. Ancak kamu 
çalışanı olduğu gerekçesiyle yardım
dan mahrum bırakıldığını belirten 
A.A., “Evimin ağır hasarlı olduğunu ve 
aileme bakmak zorunda olduğumu 
söyledim. Fakat çalıştığımı öne sür
erek yardımı kestiler. Kızım depremde 
öldü, torunlarıma bakıyorum. Verdik
leri para neydi ki bir de bunu kesiyor
lar?” diyerek tepki gösterdi. 

Malatya’da bir konteyner kentte 
yaşayan bir başka depremzede kadın 
ise Esen Kart'ın ilk çıktığı zaman çok 
mutlu olduklarını, fakat yardımların 
kesilmesiyle hayal kırıklığına uğradık
larını ifade etti. “Yardımlar sayesinde 
mutfak alışverişimizi yapabiliyor, hi
jyen ürünlerine ulaşabiliyorduk. Şimdi 
o da kesildi. Artık ne yapacağız? 
Çocuklarımıza aldığımız meyveyi bile 
kiloyla değil, tane tane almak zorunda 
kalacağız” dedi. 

 
Şikayetler Artıyor 
Depremzedelerin yaşadığı sorunlar 

sadece bu örneklerle sınırlı değil. 
'Şikayetvar' platformunda Kızılay 
başlığı altında, Esen Kart ile ilgili 
birçok şikayet yer aldı. 6 Ağustos’ta 
bir mesaj yazan Havva isimli bir de
premzede, “Esen Kart kullanıyordum, 
bir anda kartıma el konuldu ve bil
gilendirme yapılmadı. Afetzede olarak 
üç çocukla mağdur kaldım. Konu ile 
alakalı nereye gittiysek sonuç ala
madık” diye yazdı. 

Cihan isimli bir başka depremzede 
ise 4 Ağustos’ta, “Adıyaman merkezde 
depremzede aileyiz. Kanser has
tasıyım. Esen Kart iptal edildi, geçim 

sıkıntısı yaşıyoruz ve konteyner 
kentte ikamet ediyoruz. Esen Kart’ın 
geri verilmesini istiyoruz, yardımcı 
olursanız seviniriz” ifadelerini kul
landı. 

 
KESİLEN DİĞER YARDIMLAR 
AK Parti iktidarı, depremzedelere 

yardım sözü vermiş olmasına rağmen, 
birçok yardım kalemi birer birer ke
sildi. Bunlardan bazıları şunlar: 

AFAD, depremlerde yıkılan bi
nalarda oturan ve evleri yıkılan, orta 
ve ağır hasar gören kiracılara yaptığı 
kira yardımlarını geçen ay itibarıyla 
sona erdirdi. 

Türkiye İş Kurumu'nun afet, salgın, 
acil durum, sosyal kriz gibi nedenlerle 
işsizlerin 6 aylığına istihdam 
edilmesini sağlayan Toplum Yararına 
Programı’ndan yararlanan de
premzedelerin programları sona erdi 
ve işsiz kaldılar. 

Depremzedelerin mağdur olmaması 
için bir süre okunmayan elektrik ve su 
sayaçları, şimdi yeniden fatura
landırılıyor. Üstelik kullanılan enerji 
miktarı artışı ve 2. kademeden hesa
planması nedeniyle faturalar katla
narak vatandaşlara yansıtılıyor.
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ABD Dışişleri Bakanlığı, Gazze'de düzenlediği saldırılarla katliama devam eden İsrail'e 20 milyar 
dolarlık silah satışını onayladı. Söz konusu satış, F-15 savaş uçakları ve gelişmiş hava-hava 

füzeleri dahil olmak üzere çeşitli askeri teçhizatı içeriyor. Dışişleri Bakanlığı, satışla hakkında yap-
tığı bir açıklamada, "İsrail'in güçlü, hazır bir öz savunma yeteneği geliştirmesine ve sürdürmesine 

yardımcı olmak ABD ulusal çıkarları açısından hayati önem taşımaktadır" ifadelerine yer verdi.

ABD’li Albay Douglas McGregor, 
Türkiye’ye saldırmak için Suriye’de 
askeri hazırlık yaptıklarını itiraf etti. 
Katıldığı bir TV programında konuşan 
Albay Mcgregor, Suriye’de PKK ve diğer 
örgütleri silahlandırarak Türkiye saldır
maları için teşvik ettiklerini, bunun için 
özellikle Kürtleri kullandıklarını söyledi. 
Bunu tarih boyunca tekrar tekrar yaptık
larını da gizlemedi.  

Papağan gibi tekrar ettikleri her şeyi 
devletimiz zaten biliyor. Sadece Suriye’de 
değil, Kıbrıs’ta, Yunanistan’da, Irak’ta, 
İran’da, Mısır’da ve her yerde aleyhimize 
atılan tüm adımlardan haberdarız. 
Kısaca McGregor, bilmediğimiz bir şey 
açıklamadı, sadece kışkırtmak için 
konuştuğunu da biliyoruz. Bize 
bilmediğimiz şeyler söyleyin diyeceğim 
ama sanırım o zaman söyleyecek 
sözünüz kalmayacak. 

McGregor, yaklaşan bir savaş olduğunu 
ve bu savaşın Erdoğan tarafından ‘İstiklal 
Mücadelesi’ olarak halka sunulması du

rumunda Türk milletinin bu savaşı ıs
rarla isteyeceğini de söyledi. Bu konuda 
kesinlikle haklı. Sınırlarımıza yaklaştık
ları anda köklerini kazıyacak bir millet 
var karşılarında. Ama onlarca yıldır 
bildiğimiz bir gerçeği açık açık söylemesi 
belki bir fayda sağlar ve aramızda hala 
uyuyanları uyandırmaya yardımcı olur.  

Bilmeyen varsa tekrar edelim: 
Türkleri, tarih boyunca kendi kardeş
leriyle sürekli karşı karşıya getirdiler. 
Türkleri, Kürtlere ve Araplara düşman 
ettiler. Yüz yüze savaşmaya cesareti ol
mayan bu korkaklar, silah kuşanıp 
karşımıza çıkmak yerine ekonomiyi, 
siyaseti, geleneksel ve dijital medyayı, 
satın alınabilecek her bir insanı silah 
olarak kullandılar.  

Hala bu açıklamaların gerçek olamaya
cağını, yapay zekâ ile hazırlanmış bir 
video olduğunu savunanlar var. İnanılır 
gibi değil! Tarih boyunca hiçbir planlarını 
gizlemediler, hiçbir suçu gizli saklı 
işlemediler. Kendi soydaşları bile onları, 
Türk görünümlü Siyonistler gibi savun
madı. Komplo zannettiğiniz her şeyi 
kendileri apaçık konuşuyor ve medya or
ganlarında yayınlıyorlar. Hatırlayın, 
aşağıdaki haritayı 2016 yılında ABD’nin 
New York Times Gazetesi yayınlamıştı.  

 
Bu harita, Büyük İsrail Projesi’ni 

gerçekleştirmek için destek aldıkları 
ülkelere ve milletlere bir teselli göster
isiydi çünkü bu haritanın uygulanabilir 
olmadığını kendileri de çok iyi biliyor. 
Asıl amaç tam olarak bu değil. İsrail’in 
umurunda olan tek şey Büyük İsrail De
vleti’ni kurmaktır ve Türkiye’nin kalan 
kısmını istedikleri gibi yönetmektir. 
Büyük İsrail kurulsa bile ne onlara 
hizmet eden Kürtler ne Ermeniler ne Yu
nanlar ne de diğerleri umdukları 
hediyeyi alamayacaklar. Zaten Türkiye 
Cumhuriyeti ve milleti buna asla izin ver
meyecek. 

ABD, İsrail yüzünden ciddi ekonomik 
sıkıntıya düştü. ABD’nin en büyük 
kazanç kapısı silah ticaretidir. Birinci ve 
İkinci Dünya Savaşları sırasında silah ve 
mühimmat satışından müthiş paralar 
kazandılar. Şimdi yeniden savaş çıkar
mak için ülkeleri zorlamalarının en 
önemli sebeplerinden biri bu.  

Diğer önemli sebep ise Büyük İsrail 
Projesi. 115 yıl önce Sultan Abdülhamid 
Han’ı tahttan indirip Osmanlı Devleti’ni 
yıkmalarının sebebi bu günlere 
gelebilmekti. Siyonist Yahudilerin kur
mak için çok geç kaldıkları Büyük İsrail 
Devleti için önlerindeki tek engel 
Türkiye. Üvey evlatları Yunanistan’ı 
sürekli kışkırtıp Türkiye’nin üstüne 
salmalarının sebebi, devletimizin gücünü 

zayıflatma hamlelerinden biridir. Yu
nanistan’ın Türkiye ile bir savaşa tek 
başına cesaret edemeyeceğini ve 
savaşırsa kaybedeceğini onlar da çok iyi 
biliyor Yunanistan da… 

ABD’nin, İsrail’e destek vermesinin 
nedeni yine para. ABD, Siyonist Yahudi
lerin sermayesi ile kurulmuş ve ayakta 
kalmış bir ülke. Dolayısıyla Siyonistlerin 
para desteğinden mahrum kalmamak 
adına siyasi destek vermek zorundalar. 
ABD’nin yine Türkiye üzerine oyna
masının nedeni ortada. Bir de Doğu Ak
deniz meselesi var ki çok ciddi. Onlarca 
farklı yazıda bu konunun ciddiyetini an
latmıştım. Merak edenler geriye dönük 
arşivden okuyabilirler. 

Biz inanıyoruz ve iman ediyoruz. Bu 
lanetli kavmin sonunu Türkler ve Müslü
manlar getirecek. Türk Milleti, size asla 
merhamet etmeyecek! Bu soysuzlara 
prim vermemek için ırkçılık yapmayı 
bırakın. Irkçılık yapanın Siyonistlerden 
bir farkı yoktur, bunu unutmayın. Bizi 
birbirimize düşman etmelerine izin ver
meyerek, devletimizin yanında olarak, 
üreterek ve her an gelişerek onları 
yenebiliriz. Onların dini imanı sadece ve 
sadece para.  

Türkiye’deki herkes aynı anda elindeki 
doları TL ile değiştirdiği anda, para için 
onlara hizmet edenler devletinin yanında 

yer almayı seçtiği anda onlara açabile
ceğimiz hasarı bir düşünün. Bunu yap
makta tereddüt edenler, umarım bir gün 
para sevdalarının yerine vatan sevdasını 
koyabilirler. Gerçekten bu alçakların 
ekonomik ve psikolojik baskılarına 
boyun eğmeye devam edecek misiniz? 
Yoksa Kurtuluş Savaşı’nda, İstiklal mü
cadelesinde, Çanakkale’de olduğu gibi 
her türlü zorluğa rağmen bağımsızlık 
mücadelesi vermeye hazır mısınız? 
Kendimize gelmemiz lazım çünkü onlar, 
her gün büyük bir hırsla ve hızla 
üstümüze doğru geliyorlar.  

 

Bize bilmediğimiz 
şeyler söyle Albay 
McGregor!

SUZAN MELTEM ZEKİ

Almanya yakalama emri çıkarttı  
Avrupa’nın gazını Ukraynalı dalgıç kesmiş

Gazze'deki katliam sürerken 
onay geldi: ABD'den İsrail'e  

20 milyar dolarlık silah satışı

ABD Dışişleri Bakanlığı, İsrail 
ve Hamas arasında yapılması 
planlanan ateşkes 
görüşmelerinin başlamasından 
iki gün önce, İsrail'e çok sayıda 
savaş uçağı ve gelişmiş hava
hava füzesi de dahil olmak 
üzere 20 milyar dolarlık silah 
satışını onayladığını duyurdu. 

Nisan ayından beri beklenen 
ve İsrail'in daha geniş bir Orta 
Doğu savaşına dahil olabile
ceğine dair endişelerin arttığı 
bir dönemde gelen bu satış, 
Kongre'ye bildirildi. 

Paket, 50 adede kadar F15 
savaş uçağı, 30 adede kadar 
Gelişmiş Orta Menzilli hava
hava füzesi, taktik araçlar ve 
büyük miktarda tank ve yüksek 
patlayıcılı havan mermilerini 
içeriyor. Ancak silahların İs
rail'e hemen ulaşması beklen
miyor; teslimat tarihleri   2026 
ile 2029 arasında değişiyor. 

Bir Dışişleri Bakanlığı yetkil
isi CBS News'e verdiği demeçte, 
İsrail'in uzun vadeli savunma 
kapasitesini korumak ve 
geliştirmek amacıyla gönder
ildiği, çoğu öğenin birkaç yıl 
içinde kademeli olarak teslim 
edileceğini söyledi. Yetkili, 
örneğin F15'lerin Boeing 
tarafından üretileceğini ve tam 
olarak teslim edilmesinin en az 
on yıl süreceğini belirtti. 

 
"İSRAİL'İN GÜÇLÜ BİR ÖZ 

SAVUNMA GELİŞTİRMESİ 
ABD İÇİN HAYATİ" 

Dışişleri Bakanlığı, satışla 
hakkında yaptığı bir açıkla
mada, "ABD, İsrail'in güven
liğine bağlıdır, İsrail'in güçlü, 
hazır bir öz savunma yeteneği 
geliştirmesine ve sürdürme
sine yardımcı olmak ABD 
ulusal çıkarları açısından hayati 
önem taşımaktadır. Önerilen bu 
satış bu hedeflerle tutarlıdır" 
ifadelerine yer verdi. 

Biden yönetimi, İsrail'e 
verdiği sürekli desteği, 
Gazze'deki yüksek sivil ölüm
leri nedeniyle yasa koyucular 
ve ABD kamuoyundan gelen 
askeri desteği azaltma 
çağrılarının artmasıyla den
gelemek zorunda kaldı. İsrail'in 
Gazze'deki yoğun nüfuslu sivil 
bölgelerine devam eden hava 
saldırıları sırasında 2 bin 
poundluk bir silah teslimatını 
kısıtladı. 

Sözleşmeler yalnızca Boeing 
tarafından üretilecek 50 yeni 
uçağın satışını kapsamayacak. 
Ayrıca İsrail'in mevcut iki 
düzine F15 savaş uçağı filo
sunu yeni motorlar ve radar
larla değiştirmesi için 
yükseltme kitleri ve diğer yük
seltmeler de içerecek. Jetler, 20 
milyar dolarlık satışın 18 mil
yar dolarından fazlasını oluştu
ruyor. 

 

HAMAS MÜZAKERELERE 
KATILMAYACAĞINI AÇIK
LADI 

Satış, ABD, Mısır ve Katar 
tarafından koordine edilen 
ateşkes görüşmelerinden önce 
gerçekleşti. Bir Hamas temsil
cisi Salı günü CBS News'e, 
müzakerecilerden İsrail'in 
Hamas'ın 2 Temmuz teklifi 
temelinde çalışmaya söz vere
ceğine dair güvence almadık
ları için müzakerelere 
Hamas'ın katılmayacağını 
söyledi. 

Hamas'ın Lübnan temsilcisi 
Ahmed Abdul Hadi, CBS 
News'e yaptığı açıklamada, 
"Halkımıza karşı sorumluluğu
muz, savaş ve işgalin halkımıza 
karşı işlediği katliamları ve 
kıtlığı durdurmaktır, bu ne
denle bir anlaşmaya varma 

konusunda ciddiyiz" dedi. 
 
Silah satışı, Netanyahu'nun 

ABD'nin İsrail'in Gazze'deki 
savaş için silah teslimatlarını 
askıya aldığı yönündeki iddi
alarının Biden yönetiminin red
detmesiden haftalar sonra 
gerçekleşti. 

Netanyahu, 23 Haziran'da 
Kabine'ye, yaklaşık dört ay 
önce hangi silahlardan bahset
tiğini belirtmeden ABD 
silahlarında "dramatik bir 
düşüş" olduğun söylemişti. Bu 
açıklamalar, Amerikan yetk
ililerine teslimatları hız
landırma çağrılarının 
haftalarca sonuçsuz kaldığını 
iddia ettiği bir videoyu İngilizce 
olarak yayımlamasından 
sadece birkaç gün sonra geldi.

Almanya, Kuzey Akım doğal
gaz boru hatlarını patlatan ek
ibin bir üyesi olduğu iddia 
edilen Ukraynalı bir dalgıç eğit
meni hakkında Avrupa çapında 
yakalama emri çıkardı. 

Basında yer alan haberlerde, 
Alman müfettişlerin en son 
Polonya'da yaşadığı bilinen 
Ukraynalı dalgıcın, Eylül 
2022'de Baltık Denizi altından 
Rusya'dan Almanya'ya giden 
boru hatlarına patlayıcı yer
leştiren dalgıçlardan biri 
olduğuna inandığı belirtiliyor. 

Almanya Federal Başsavcılığı, 
Haziran ayında Polonya'dan 
şüphelinin yakalamasını iste
diğine dair rapor hakkında bilgi 
vermeyi reddetti. Polonya halk 
savcılığı ise konuyla ilgili açık
lama yapmadı. 

 

Spiegel dergisi, güvenlik kay
naklarına dayandırdığı haberde 
şüphelinin Polonya'dan 
ayrıldığının düşünüldüğünü 
bildirdi. 

SZ, Die Zeit gazeteleri tarafın
dan hazırlanan raporda, Al
manya'nın şüpheli sabotajla 
ilgili soruşturmasında Ukray
nalı dalış eğitmeni olan başka 
bir erkek ve kadının tespit 
edildiği ancak şu ana kadar 
onlar için herhangi bir tutuk
lama emri çıkarılmadığı belir
tildi. 

 
BORU HATLARINI KİMİN 

PATLATTIĞI BİLİNMİYOR 
Şubat 2022'de dört boru hat

tından üçünü yok eden patla
maların arkasında kimin 
olduğu hala belirsizliğini ko
rurken, Rusya ile batı birbir

lerinin sorumlu tutmaya 
devam ediyor. 
İsveç'te yapılan bir soruştur

mada patlama bölgesinden alı
nan bazı nesnelerde patlayıcı 
izleri bulundu ve patlamaların 
kasıtlı eylemler olduğu doğru
landı. 

Ocak 2023'te Alman savcılar, 

patlayıcı taşımak için kul
lanıldığı düşünülen bir gemiye 
baskın düzenledi ve Birleşmiş 
Milletler'e, eğitimli dalgıçların 
boru hatlarına yaklaşık 70 ila 
80 metre derinlikte cihazlar 
bağlayabileceğine inandıklarını 
söyledi.

Değerli okurlarım ve takipçilerim, 
Benden “Arkadaş Kimdir?, Dost 
Kimdir?, Ahiretlik Kimdir?” soru
larının cevabını detaylı öğrenmek ve 
hayatınıza uyarlamak istemişsiniz. 
Hepimiz için hayırlı olacağını 
düşündüğüm bu yazıyı yazıyorum: 

  
Arkadaş, Dost ve Ahiretlik kavram

larının anlamları ve aralarındaki fark
lar şöyle özetlenebilir: 

  
Arkadaş: 
Arkadaşlık, çoğunlukla benzer ilgi 

alanları, deneyimler veya ortak çıkar
lar üzerine kurulan bir ilişkidir. 

Arkadaşlar, birlikte zaman 
geçirmekten, eğlenmekten ve birbir
lerini desteklemekten zevk alırlar. 

Arkadaşlıklarda karşılıklı güven, 
saygı ve özen bulunur, ancak bu ilişki 
genellikle yüzeysel kalır. 

  
Dost: 
Dostluk, arkadaşlıktan daha derin 

ve kişisel bir bağ içerir. 
Dostlar birbirlerinin hayatlarına 

daha çok dahil olur, paylaştıkları bağ 
daha güçlüdür. 

Dostlar birbirlerinin sevinçlerini ve 
üzüntülerini içtenlikle paylaşır, birbir
leri için fedakarlık yaparlar. 

Dostluk, iki kişi arasındaki güven, 
sadakat ve anlayışa dayanır. 

  
Ahiretlik: 
Ahiretlik, bu dünyadaki ilişkiden çok 

daha derin ve ebedi bir bağ anlamına 
gelir. 

Ahiretlik, iki kişinin Allah'ın rızası 
için bir araya gelmesi ve birbirlerine 
yardımcı olması demektir. 

Bu ilişkide dünyevi bağlar değil, 
ahiret inancı ve manevi yakınlık ön 
plandadır. 

Ahiretlikler, birbirlerinin ahiretini 
kazanmak için çalışır, birbirlerine yol 
gösterir ve destekler. 

Özetle, arkadaşlık yüzeysel, dostluk 
daha derin, ahiretlik ise en yüce ve 
ebedi bir bağ anlamına gelir. Ahiretlik, 
insanların Allah rızası için birbirlerine 
yardımcı oldukları kutsal bir ilişkidir. 

  
Dostluk ve arkadaşlık arasındaki 

sınırları nasıl belirleyebiliriz? 
Dostluk ve arkadaşlık arasındaki 

sınırları belirlemenin bazı önemli 
kriterleri şunlardır: 

  
Karşılıklı Güven ve Saygı: Dostluk

larda güven ve saygı daha derindir. 
Arkadaşlıklarda ise daha yüzeysel kal
abilir. 

Dostlar birbirlerine daha çok açılır, 
sırlarını ve zayıf noktalarını paylaşır
lar. 

  
Bağlılık ve Sadakat: Dostluklar daha 

uzun vadeli, kalıcı ve güçlü bağlar 
içerir. 

Arkadaşlıklarda ise bağlar daha 
geçici ve değişken olabilir. 

  
Fedakarlık ve Özveri:Dostlar için 

birbirlerinin ihtiyaçları önceliklidir, 
fedakarlık yapmaktan kaçınmazlar. 

Arkadaşlıklarda ise karşılıklı fayda 
ön planda olabilir. 

Duygusal Derinlik:Dostluklar daha 
duygusal, samimi ve anlayışa dayalıdır. 

Arkadaşlıklarda duygusal bağ daha 
sınırlı kalabilir. 

Aile Gibi Bağ: Dostlar birbirlerinin 

aileleri gibi olabilir, hayatın her 
alanına dahil olurlar. 

Arkadaşlıklarda ise aile gibi 
yakınlık pek görülmez. 

Bu kriterler çerçevesinde, 
dostluk ve arkadaşlık arasın
daki sınır, ilişkideki karşılıklı 
güven, bağlılık, duygusal derin
lik ve fedakarlık düzeyiyle be

lirlenir. Dostluklar daha kalıcı, 
fedakarca ve ailevi bağlar içerirken, 
arkadaşlıklar daha yüzeysel ve geçici 
olabilir. 

  
Arkadaşlarımızla, Dostlarımızla, 

Ahiretliğimizle neler yapabiliriz?, 
Neler Yapmamalıyız? 

Arkadaşlar, dostlar ve ahiretlikler
imizle yapabileceklerimiz ve yapma
manız gerekenler şöyle özetlenebilir: 

Arkadaşlarımızla Yapabilecekler
imiz: 

Birlikte eğlenmek, vakit geçirmek 
Ortak ilgi alanlarında vakit geçirmek 
Birbirlerimizi motive etmek, destek

lemek 
Sorunlarımızı paylaşmak, tavsiye 

almak 
Birlikte yeni şeyler denemek, öğren

mek 
Arkadaşlarımızla Yapmamanız 

Gerekenler: 
  
Onlara çok fazla güvenmemek, sır

larımızı paylaşmamak 
Arkadaşlığı yüzeysel ve çıkar amaçlı 

kullanmak 
Birbirimizi kıskanmak, rekabet 

etmek 
Arkadaşlığı çok sık ihmal etmek 
Dostlarımızla Yapabileceklerimiz: 
Birbirimizin hayatına derin bir şek

ilde dahil olmak 
Birbirimizin sevinç ve üzüntülerini 

içtenlikle paylaşmak 
Birbirimize her konuda destek 

olmak, fedakarlık yapmak 
Birbirimizin ahiretine de sahip çık

mak 
Birlikte Allah'ın rızasını kazanmaya 

çalışmak 
Dostlarımızla Yapmamanız 

Gerekenler: 
Birbirimize karşı güven ve sadakati 

sarsmak 
Dostluğumuzu yalnızca dünyevi 

çıkarlar için kullanmak 
Birbirimizin özel alanlarına 

saygısızca girmek 
Birbirimize karşı kötü niyet besle

mek 
 
Dostluğumuzu ihmal etmek 
Ahiretliklerimizle Yapabilecekler

imiz: 
Birbirimizin ahiretini kazanmak için 

dua etmek 
Birbirimize Allah'ın rızasını 

kazandıracak yardımlarda bulunmak 
Birbirimizi iyiliğe, doğruluğa ve Al

lah'a yakınlaşmaya teşvik etmek 
Birbirimizin manevi gelişimine 

katkıda bulunmak 
Ahiretliklerimizle Yapmamanız 

Gerekenler: 
Birbirimizin ahiretine zarar vere

bilecek davranışlarda bulunmak 
Birbirimizin dini, ahlaki değerlerine 

saygısız olmak 
Birbirimizin manevi gelişimini en

gellemek 
Birbirimizden dünyevi çıkarlar bek

lemek 
 
Özetle, arkadaşlar, dostlar ve ahiret

likler arasındaki farkları göz önünde 
bulundurarak, onlarla olan ilişkilerim
izi en doğru şekilde yönetmeliyiz. 

Her bir insan hayatının direksiy
onuna geçerek; arkadaşını, dostunu, 
düşmanını ve ahiretliğini iyi bilmeli 
tanımalı hem de sosyal çevresini ona 
göre dizayn etmeli. 

Arkadaş Kimdir?, 
Dost Kimdir?,  
Ahiretlik Kimdir?

PROF.DR.EKREM ÇULFA
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kastamonu'nun Cide ilçesinde ba-tan tekneden kurtulan milli sporcu Em-rah Yasin Büyükoral (38), 4 yaşındaki kı-zını düşünerek yaklaşık 2,5 saat kulaçattı.Gideros Koyu'nun 2 mil açığında 11Ağustos'ta içerisindeki 6 kişiyle birliktebatan "Maviş" isimli fiber tekneden sağkurtulan 3 kişiden biri olan Büyükoral, te-davisinin ardından taburcu edildi.Yaşadıklarını AA muhabirine anlatanBüyükoral, dövüş sporlarından ju-jitsudalında milli sporcu olduğunu söyledi.Müzikle de alakadar olduğunu anla-tan Büyükoral, arkadaşı Ahmet Kaan Ka-rayılan ile sahne aldıklarını dile getirdi.Olayın olduğu günün akşamında daCide ilçesinde sahne alacaklarını anlatanBüyükoral, "Tekne kaptanı Öztürk Abigezmek için bizi çağırdı. Öztürk Abi ileyıllardan beri görüşüyor, konuşuyorduk.Kaan Hoca'nın misafirleri de vardı. 'Biz degelelim' dediler. Biz tabii o ara 5 kişi ol-duk. Saat daha erkendi. Üç, dört gibiydi.'Gideros'u gezmeye gidelim' dediler. Bendenizi sevmem ama yüzmeyi biliyorum.Teknede oturduk, sohbet ettik, balık tut-tuk. Öztürk Abi ile Kaan sürekli yüzüyor-du. 'Çıkalım müziğe geç kalacağız' dedik."ifadelerini kullandı.Gideros Koyu'ndan çıkarken tekneninsu almaya başladığını anlatan Büyükoral,şunları kaydetti:"Biz tekneden su atarken bayağı açıl-dık. 'Öztürk Abi balık yemeden seni yolla-mayacağım' dedi. Bayağı gittikten sonra2,5 mile kadar açıldığımızı biliyorum, tek-nenin arkası daha çok su almaya başladı.Ön taraf da su almaya başladı. Tekneninönü kalktı ve herkesi alabora etti. Çoğu-muzu tekne altına aldı. O arada Ayşe'ninbattığını gördüm. Yani yaklaşık bir buçukiki metre falan mesafeden onu çıkarıp yu-karı bıraktım, o ara ben de su yuttum.Oradakileri yatıştırmamız gerekiyordu.Biz panik yapmadık. 'Sırt üstü yatın, sakindurun, serbest durun, sırt üstü yüzün.'dedik."Bir an önce karaya ulaşarak yardımgetirmek istediğini anlatan Büyükoral, bunedenle kulaç atmaya başladığını söyledi.Arkalarından da Karayılan ile Ayşe-nur Gürcan'ın geldiğini ifade eden Büyü-koral, "Biz bayağı yüzdük. Yani yaklaşık2,5 saat boyunca denizdeydik. Ben ön-deydim Kaan Hoca da sol çaprazımla Ay-şe'yle beraberdi. Birbirimize destek vere-rek geldik. 'Hadi Abi, hadi Hocam, hadi azkaldı' dedik. Ama baktık ki hala uzak bize,olmuyor. O ara bizim şansımıza bir şeyoldu. Oradaki balıkçıların motoru bozul-du. Bir, iki, üç deyip 'imdat' diye bağırı-yorduk. Son nefesimize kadar bağırdık.Allah razı olsun. Bizim sesimizi duymuş-lar. Oradan da İlyas Kaptan işte çıkageldi.Bizi kurtardıktan sonra 2 saat o battığı-mız yerde arkadaşlarımızı aradık." diyekonuştu.Kulaç atarken ilk olarak aklına ailesi-nin geldiğini ifade eden Büyükoral, "Filmşeridi geçti kafamdan. Yani küçük bir kı-zım var, Zeynep. Aklıma yüzerken kızımgeldi. 'Bir an önce çıkmalıyız, arkadaşları-mızı kurtarmalıyız' dedim. Sadece benonu düşünebildim. Başka hiçbir şey dü-şünmedim yani. Hızlı gidip kıyıya varıparkadaşlarımı kurtarmaktı tek isteğim.Denizi zaten sevmiyorum. Çok iyi yüzücü-yüm ama bir daha da gitmem. Girmemyani. Ayağımı da sokmam." dedi.Denize açılan herkesin tedbirli olma-sını isteyen Büyükoral, "Herkes denize gi-rerken tedbirini alsın, sandala binerken,gemiye binerken can yeleğini alsın. Öz-türk Abi 'Bir şey olmaz batarsak yelekvar' demişti. Ama ben yelek hiç görme-dim. Ben yardım getirmeye giderken petşişelere sarıldılar." ifadelerini kullandı.Büyükoral, kaptan Öztürk K. ile HülyaM. ve Esmanur G'den haber alınamadığı-nı kaydetti.

batan tekneden 
sağ kurtulan milli

sporcu, 4 yaşındaki
kızını düşünerek
hayata bağlandı

Türkiye burslarından yararlanan "gönül
elçisi" öğrenciler Türkiye'ye teşekkür ettiTürkiye burslarından yararlanan "gönül elçisi" uluslararası öğrenciler, sunulaneğitim ve burs imkanları sebebiyle Türkiye'ye teşekkür etti.

Düğünlerin tek kişilik orkestrası:
Dursunbeyli süleyman

Özel enerji hattı ile 
göçmen kuşlar güvende

kars'ta Aras EDAŞ ekipleri, bir yan-dan kesintisiz elektrik sağlamaya çalışır-ken, diğer yandan da özel enerji hattı ilegöçmen kuşları koruyor.Aras EDAŞ, sosyal sorumluluk kapsa-mında, enerji nakil hatlarındaki kuşölümlerinin önüne geçmek adına 2017yılında "Göçmen Kuşlar Ölmesin" sloganıile pilot bölge olarak seçilen Kars, Arda-han ve Bayburt'ta çalışma başlattı.Bu kapsamda Kars'ta göçmen kuşla-rın kullandığı güzergahtaki elektrik telle-rini özel yalıtım malzemeleriyle kapla-yan ekipler, yer altına aldıkları enerji hat-larının kuşlara yuva olan direklerini deonlar göç edene kadar yerinden kaldır-mıyor. Göçmen kuşların elektrik akımınakapılmasını önlemek amacıyla yapılanproje sayesinde hem doğal yaşam koru-nuyor hem de elektrik kesintileri azaltılı-yor. Aras EDAŞ İl Koordinatörü Zafer De-mir, AA muhabirine, Aras EDAŞ olarakbu sene Kars’ta hedeflenen 272 milyonliralık yatırımın yüzde 70'inin tamam-landığını söyledi. Bölgede kesintisiz ve

kaliteli enerji sağlamak amacıyla çalış-maların aralıksız sürdüğünü ifade edenDemir, "Tabii bu yatırımları yaparkenözellikle yer altı, bakım ve yenileme ça-lışmalarında doğal hayata, çevreye zararvermemeye özen gösteriyoruz." dedi.
"Amacımız yaban hayatını ko-
rumak"Bölgede çevre dostu ve teknolojiyiönceleyen ciddi projeleri hayata geçir-diklerini anlatan Demir, şunları kaydetti:"Bölgemiz göçmen kuşlara ev sa-hipliği yapmaktadır. Biz yer altı ve di-reklerde çalışmaları yaparken, kuşlarınyuvalarını bozmuyoruz. Genelde yatı-rım yaptığımız bu aylarda yuvalardayavru oluyor. Biz bu yuvaları bozmuyo-ruz ve direkleri kaldırmıyoruz. Yabanhayatını önemsiyoruz. Kesintisiz enerjişiarımızla beraber yapmış olduğumuzbakım çalışımlarında özellikle atlamakablolarımızla izolatörlerimizi izolehale getiriyoruz. Burada amacımız ya-ban hayatını korumak."

Çocukluğunda geçirdiği hasta-lık nedeniyle bir gözü görmeyen, sağbacağı da kısmen işlevini yitiren Dur-sunbeyli Süleyman Cemal Dereli, oğ-lunun desteğiyle düğünlere giderekbağlama, cümbüş, keman, org, klarnetve zurnasıyla mesleğini icra ediyor.Geçirdiği felç nedeniyle 3 yaşındasağ bacağı kısmen işlevini yitiren De-reli, 7 yaşında ise evlerinde soba içinkesilen çıranın batması sonucu sol gö-zünü kaybetti.Çocukluğunda babasının aldığıbağlama sayesinde müziğe ilgi duyan,gençliğinde düğünlerde saz ekiplerin-de yer alan Dereli, cümbüş, zurna, ke-man, org ve klarnet çalmayı da öğren-di. "Dursunbey Muhabbet Geceleri"adlı kasetini 1994'te çıkaran 35 yıllıkçalgıcı, oğlu Mustafa Dereli'nin deste-ğiyle Balıkesir'in yanı sıra Bursa, Kü-tahya, İzmir ve Manisa'da gittiği dü-ğün ve panayırlarda tek başına kul-landığı enstrümanlarla türkü ve oyunhavaları çalıp söyleyerek mesleğiniicra ediyor."Topal Süleyman" lakabıyla tanı-nan Süleyman Cemal Dereli, AA mu-habirine, mesleğe maddi durumu iyi

olmayan ve ekip tutamayan arkadaşı-nın düğününde bağlama çalarak baş-ladığını söyledi.Kemancı arkadaşı rahatsızlandığıiçin gelemeyince ilk kez bir düğündeçaldığı bu enstrümanı da öğrendiğinidile getiren Dereli, "Bir adım Süley-man, bir adım Cemal, 'Süleyman saz,Cemal de keman çalsın, Dereli de tür-kü söylesin' dedik ve bu macerayaböyle devam ettik." ifadesini kullandı.Yüzlerce parçayı deftere kitababakmadan söyleyebildiğini belirtenDereli, oğluyla genellikle açık alanlar-da yapılan düğünlere gittiklerini an-lattı.Öğrendikleri türküleri orijinalinibozmadan çalıp söylemeye, geleceknesillere aktarmaya çalıştığını vurgu-layan Dereli, "Bizde birinin düğünüiçin söz verildiği zaman ona muhak-kak gidilir. Babam 2005 yılında vefatetti. Cuma günü defnettik, akşamınadüğüne gittik çünkü yerimize adambulamadığımız için karşı tarafı mağ-dur edemem. Biz evimizde olan soru-numuzu düğün yerine götüremeyiz,oradaki sıkıntıyı da evimize getirme-yiz." dedi.

Çadlı doktora öğrencisi MoussaHissein, Azerbaycanlı yüksek lisans öğ-rencisi Nurana Aslanova ve Rusya'yabağlı Başkurdistan Cumhuriyeti'ndenyüksek lisans öğrencisi Aigul Akhmets-hina, Yurtdışı Türkler ve Akraba Toplu-luklar Başkanlığınca (YTB), Türkiyeburslarından yararlanan uluslararası öğ-renciler için Boğaziçi Üniversitesi Uçak-savar Kampüsü Garanti Kültür Merke-zi'nin Ayhan Şahenk Salonu'nda düzen-lenen "13. Uluslararası Öğrenciler Mezu-niyet Töreni"nin ardından duygularınıAA muhabiriyle paylaştı.İstanbul Üniversitesinde Siyaset Bili-mi ve Uluslararası İlişkiler Bölümündedoktora eğitimini tamamlamak üzere ol-duğunu dile getiren Çadlı Hissein, Türki-ye'ye 2014'te geldiğini, lisans ve yükseklisans eğitiminden sonra doktora eğiti-minde de YTB'nin sağladığı Türkiyeburslarından yararlandığını söyledi.Hissein, "YTB bizlere sadece akade-mik imkanlar sunmadı, bunun dışındada sosyal ve profesyonel hayatta faydala-nabileceğimiz imkanlar da sundu. Eği-

timler ve formasyonlar gibi aktivitelerbunlar arasında yer almakta. Özelliklediplomasi akademisi ve çeşitli çalıştaylardüzenlendi, bunlar eğitimin yanında çokdeğerli katkılar." ifadelerini kullandı.Ülkesinde akademisyen olarak hiz-met etmek istediğini kaydeden Hissein,burada edindiği eğitim ve kültürün yanısıra Türkiye'nin kendilerini YTB bursuaracılığıyla dünyayla tanıştırdığını, çeşitliülkelerden gelen öğrencilerle güzel dost-luklar kurduklarını aktardı.Hissein, "Bunları ülkelerimize götü-receğiz. Türkiye'nin gönül elçisi olarakülkelerimizde olacağız." dedi.Türkiye'de olaylara ve olgulara farklıyönlerden bakma imkanına kavuştukla-rını belirten Hissein, "Türkiye burslarınave bu bursu sağlayan Türkiye Cumhuri-yeti'ne teşekkür ederim." diye konuştu.
"Kazandığım ve bana kattığı
anılar için Türkiye burslarına
minnettarım"İstanbul Üniversitesi Özel HukukYüksek Lisans Bölümünden mezun

olan Azerbaycanlı Aslanova da "Tür-kiye'ye ilk geldiğim andan itibaren İs-tanbul'da hiçbir zaman yabancı gibihissetmedim. Şu an geriye dönüp bak-tığımda beklediğimden çok daha gü-zel anılarım ve her zaman hatırlaya-cağım anılarım olduğunu görüyo-rum." ifadelerini kullandı.Kazandığı deneyimler ve bilgilerleülkesine döneceğini kaydeden Asla-nova, Türkiye'nin kendilerine dünya-nın her yerinden burs kazanmış ulus-lararası öğrencilerle bir arada olmave farklılıkları aynı anda görebilmeimkanı sunduğunu belirtti.Aslanova, "Bu da benim için çokbüyük bir mutluluk. O yüzden kazan-dığım ve bana kattığı anılar için Tür-kiye burslarına minnettarım." diye ko-nuştu.
"Türkiye, buraya gelen her
bir öğrenci için ikinci bir ev
oldu"İstanbul Medeniyet ÜniversitesiUluslararası İlişkiler Yüksek Lisans

Bölümünden mezun olan Rusya Baş-kurdistanlı Akhmetshina ise Türkiye,buraya gelen her bir öğrenci için ikin-ci bir ev oldu. Çok güzel deneyimlerkazandırdı ve çok güzel fırsatlar sun-du." ifadelerini kullandı.Türkiye'de farklı ülkelerden ulus-lararası öğrencilerle tanıştıklarınınaltını çizen Akhmetshina, "Deneyim-ler kazandık, etkinliklere katıldık. Çokeğlenceli, çok güzel anılar biriktirdik.Bunun için tüm öğrenciler adına çokminnettarım, çok teşekkür ediyorum."dedi. Akhmetshina, Türkiye burslarıkapsamında doktora bursu da kazan-dığını ve eğitimini Türkiye'de sürdü-receğini kaydetti."Burada okumak gerçekten çokgüzel ve gurur verici bir şey." diyenAkhmetshina, şunları söyledi:"Türkiye'den çok güzel anılar gö-türeceğim. Buradaki hayatım bam-başka bir hayattı. Burası ikinci evimgibi oldu. Bu yüzden Türkiye'yi hepsıcaklıkla ve samimiyetle hatırlayaca-ğım."
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AnAdolu Ajansının (AA) Glo-bal İletişim Ortaklığında Basın Ya-yın Birliği, Uluslararası Arapça Ki-tap Yayıncıları Derneği ve TürkiyeBasım Yayın Meslek Birliği tarafın-dan bu yıl 9'uncu kez düzenlenen"Uluslararası İstanbul Arapça KitapFuarı", İstanbul Fuar Merkezi'ndeaçıldı.Açılış programında İstanbul Va-lisi Davut Gül, fuarın Genel Koordi-natörü Muhammed Ağırakça, Ulus-lararası Arapça Kitap YayıncılarıDerneği Yönetim Kurulu BaşkanıMehdi el Jumail, Türkiye Basım Ya-yın Meslek Birliği Yönetim KuruluBaşkanı Mehmet Burhan Genç,Arap Yayıncılar Birliği Yönetim Ku-rulu Başkan Vekili Muhammed Si-bai, İstanbul Ticaret Odası MeclisBaşkanı Erhan Erken, İstanbul Ti-caret Odası Yönetim Kurulu ÜyesiMünür Üstün, eski milletvekiliProf. Dr. Yasin Aktay, UluslararasıMüslüman Alimleri Birliği Mütevel-li Heyet Başkanı Ali Muhyiddin Ka-radağı ve Basın Yayın Birliği Yöne-tim Kurulu Başkanı Mustafa Kara-güllüoğlu konuştu.
"İstanbul, huzur ve hoşgörü
şehri"Vali Gül, konuşmasında Cum-hurbaşkanı Recep Tayyip Erdo-ğan'ın selamını katılımcılara iletti.Bu ve bu benzeri etkinliklerinülkeler arasında var olan kardeşliğidaha da artıracağını belirten Gül,"9'uncusunun yapılması demek,burada bir irade var, sürdürülebi-lirlikler ve kararlılık var demek. Buçok kıymetli. Bazen en güzel işi ya-

parsınız ama bir sene yaparsınız.9'uncunun olması hem okurlarhem yayıncılar hem de bu işi orga-nize edenler açısından bunun artıkileriye dönük gelişerek ve artarakdevam edeceğini bizlere müjdeli-yor." diye konuştu.İstanbul'un, huzur ve hoşgörüşehri olduğunu vurgulayan Gül, ko-nuşmasını şöyle sürdürdü:
"Zor günlerde geleceğe bir
ışık tutmak istiyoruz""Bu tür organizasyonlarda buhuzuru, bu hoşgörüyü, var olankültürü, var olan kardeşliği, hangiülkede olursa olsun Müslümanla-rın kardeş olduğunu göstermiş olu-yorsunuz. O açıdan biz emeği ge-çen herkese teşekkür ediyoruz. İs-tanbul'umuzun yüz yıllardır varolan birçok özelliği var. Bunlarıniçerisinde en önemlisi İstanbul'unbilim şehri, kültür şehri, medeniyetşehri olması. O açıdan da bu saydı-ğım özellikleri dünyanın neresindeolursa olsun, gelen insanları yaşa-tarak var olacağını biliyoruz. Bentekrar hayırlara vesile olmasını di-liyorum."Genel Koordinatör Ağırakça,

fuarı "Kitap gelecektir" sloganıyla9. kez gerçekleştirmenin mutlulu-ğunu yaşadıklarına vurgu yaparak,şu görüşleri dile getirdi:"Kitap gelecektir dedik çünküiçinde bulunduğumuz zor günlerdegeleceğe bir ışık tutmak istiyoruz.Ülkemizde ve dünya genelinde ya-şanan olaylarda biz kültür ve gele-ceğimizi aydınlatmak istiyoruz.Yurt dışından farklı coğrafyalardanülkelerinde yaşamış oldukları so-runlardan dolayı ülkemize göç et-miş arkadaşlarımızın elinden tut-tuk. Çocuklarının daha rahat birgelecek içerisinde büyümesi, Türktoplumuna alışması, birlikte büyü-mesi için onlara bir gelecek vadet-tik. Kültürün bizi birleştirdiğineinanıyoruz. Kültürle yola çıktığımızzaman hiçbir sorunun olmayacağı-nı düşünüyoruz. Paylaşacağımızıdüşünüyoruz ve geleceğimizin ay-dınlık olacağını düşünüyoruz."Türkiye Basım Yayın MeslekBirliği Yönetim Kurulu BaşkanıMehmet Burhan Genç, fuarın öne-mine değinerek, "Birlik olmamızainşallah faydası olacaktır. Arapça-nın ve Kur'an-ı Kerim'in edebiyatı-mızın temeli olması, Arapçanın

katkıda bulunması itibarıyla gerekbu coğrafyada gerek civar coğraf-yalarda yaşayanlara fayda sağlaya-caktır." diye konuştu.Kur'an tilaveti ve kurdele ke-simlerinin ardından fuarın açılışıyapıldı.
Uluslararası İstanbul
Arapça Kitap FuarıBu yıl "Kitap Gelecektir" sloga-nıyla kapılarını açan "9. Uluslarara-sı İstanbul Arapça Kitap Fuarı'na30'dan fazla ülkeden 300'ü aşkınyayınevi katılıyor.Kültür ve Turizm Bakanlığıncadesteklenen ve Arapça konuşulanülkeler dışında düzenlenen en bü-yük Arapça kitap fuarı olma özelli-ğini taşıyan etkinlik, 18 Ağustos'akadar sürecek.İstanbul'un yanı sıra Türki-ye'nin farklı şehirlerinden gelen ki-tapseverlerin hem akademik hemde kültürel her türlü Arapça kitapihtiyacını karşılayan fuar, 10.00-22.00 saatlerinde hizmet verecek.Geçen yıl 180 bin ziyaretçiyekapılarını açan fuara, bu yıl 200binden fazla kitapseverin gelmesibekleniyor.
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mAlezyA ülkeye gelen ziyaretçilereölüm, trajedi ve geçmişteki karanlık olay-larla ilişkili yerlere yapılan yolculuk olaraktanımlanan "karanlık turizm"in kapılarınıaçıyor.MalayMail'e konuşan Malezya KültürSanat ve Turizm Bakanlığına bağlı MalezyaTurizm Ajansı Genel Direktörü ManoharanPeriasamy, son dönemde uluslararası an-lamda dikkati çeken "karanlık turizm"eilişkin ülkesinin yeni stratejisini açıkladı.Karanlık turizmin Malezya'nın tarihi vemirasının korunmasına önemli ölçüde kat-kıda bulunacak bir trend olduğunu düşü-nen Manoharan, "Bu sektörü daha da geliş-tirmeye ve Malezya'yı karanlık turizmdeönde gelen bir merkez haline getirmeyekararlıyız." dedi.Malezya'da 1900'lü yıllarda inşa edilenve çeşitli efsanelere konu olan Kellie'ninKalesi (Kellie's Castle) ve Güneydoğu As-ya'nın en büyük savaş müzesi olarak nite-lenen Penang Savaş Müzesi gibi yerlerikapsayacağını belirten Manoharan, ziya-retçilerin mücadele, direnç ve dönüşümdönemlerini keşfetmelerine olanak tanıya-cağını belirtti.Karanlık turizm ölüm, trajedi, tarihi acıve felaketlerle bağlantılı yerleri ziyaretetme trendini ifade ediyor.

Malezya ziyaretçilere
ölüm, trajedi ve 
felaket yerlerini 

içeren "karanlık turizm"
fırsatı sunuyor

TArihTe ilk madeni parayı basan Lid-ya Krallığı'nın başkenti Sardes Antik Ken-ti'nde, Perslerin Lidya'yı işgalinin önünüaçan Thymbra Muharebesi'nde savaşan ikiaskerin iskeleti ile savaş aletleri bulundu.Sardes Antik Kenti'nde yaklaşık 120 yılönce başlayan arkeolojik kazı çalışmalarıABD Wisconsin Üniversitesinden Prof. Dr.Nick Cahill'in başkanlığında sürdürülüyor.Antik şehirde anıtsal ölçülere sahipyaklaşık 2700 yıllık surun çevresinde yü-rütülen kazılarda milattan önce 546'daLidya Kralı Kroisos ile ilk Pers devleti Aha-meniş İmparatorluğu'ndan II. Kiros arasın-da geçen Thymbra Muharebesi'nin izleritoprak altından çıkartıldı.Lidyalıların yenilenmesinin ardındanbaşkent Sardes'in kuşatmayla düşürülmesive Lidya'nın Persler tarafından işgal edil-mesinin önünü açan muharebeye ait kalın-tılar arasında mızrak, ok ucu, kılıç, miğferparçası gibi savaş aletleri ile iki askerin is-keleti bulunuyor.Askerlerin birinin iskeleti, avucundasapan taşı olduğu değerlendirilen taş tutarhalde bulundu.
Avuçtaki taş asırlar sonra gü-
neş ışığıyla buluştuKazı Başkanı Prof. Dr. Nick Cahill, AAmuhabirine askerlerin kafa ve kollarındakılıç ya da başka bir silahla yaralanma bul-gularını gördüklerini söyledi.Askerlerin birinin avucunda taş tuttu-ğunu ve kemikleri bu şekilde çıkardıklarınıanlatan Cahill, küçük taşın savaş sırasındakullanılan sapana ait olduklarını düşün-düklerini kaydetti.Cahill, iki askerin gömülmeden, kerpiçsur yıkıntılarının arasına atıldığını, bulu-nuş şekilleri itibarıyla yenilmiş Lidyalı as-kerler olduğunu değerlendirdiklerini belir-terek, şöyle konuştu:"Bu kemikler ve yanındaki diğer bulun-tular, Batı Anadolu tarihinde önemli etkiyesahip Pers egemenliği ve Perslerin gör-kemli şehirlerde yol açtığı tahribatın izleri-ni taşıyor. Askerlerin ikisi de erkek ve yaş-ları 20-25 civarında. Kol kemikleri çok sı-kışmış, çok ağır bir şey giydiği belli. Onunyanında ağır demir miğfer bulduk. Sağkolu daha çok hareket etmiş, sol kolu kal-kan taşımış. Diğer iskeletin kafatasına 3kez vurulmuş. Kolu da muhtemelen kendi-ni savunurken bir savaş aletiyle kırılmış."

Perslerin Lidya'yı
işgalinin önünü
açan Thymbra 

Muharebesi'nin 
izleri bulundu

İstanbul Valisi DavutGül, "Bu tür organi-zasyonlarda bu hu-zuru, bu hoşgörüyü,var olan kültürü, varolan kardeşliği, han-gi ülkede olursa ol-sun Müslümanlarınkardeş olduğunugöstermiş oluyorsu-nuz." dedi.

9. Uluslararası İstanbul
Arapça Kitap Fuarı açıldı

Amerikalı müzisyen 
Jason Derulo 

İstanbul Festivali'nde 
müzikseverlerle 

buluştu
AmerikAlı R&B ve elektro-nik dans müziği şarkıcısı JasonDerulo, bu yıl üçüncüsü düzenle-nen İstanbul Festivali'nde müzik-severlerle buluştu.Festival Park Yenikapı'da kon-ser veren Derulo, "Swalla","Wiggle", "Whatcha Say", "TipToe", "Take You Dancing", "Aca-pulco", "Breathing", "Cheyenne","In My Head", "Riding Solo", "Sa-vage Love", "Love Tonight","Trumpets", "Don't Wanna GoHome", "Otherside" ve "From TheIslands" şarkılarının da araların-da bulunduğu bir repertuvarıseslendirdi.İstanbul konseri için çok özelbir hazırlık yaptığını dile getirenünlü isim, dans performansıylada dikkati çekti.Festivalde bugün Yıldız Tilbe,yarın M Lisa ve Motive, 15 Ağus-tos'ta Emir Can İğrek ve SertabErener, 16 Ağustos'ta Can Ozanve Dolu Kadehi Ters Tut, 17Ağustos'ta Yayla Trio ve Pinhani,18 Ağustos'ta ise Melike Şahinsahne alacak.Etkinliğe ilişkin detaylı bilgiiçin "       istanbulfestivali.com" adresiziyaret edilebilir.

ÜnlÜ müzisyen ve besteciKadir Tapucu, sosyal medya üze-rinden, İsrail Başbakanı Binya-min Netanyahu'ya, "Yemen, İranve Türkiye'ye atom bombasıatın." diyen İsrailli şarkıcı OferLevy'ye tepki gösterdi."Dönüşüm Muhteşem Ola-cak", "Dinle" ve "En Büyük Aşk"isimli bestelere imza atan, şarkı-ları dünya genelinde çok sayıdabesteci tarafından uyarlanan Ta-pucu, yaptığı açıklamadaLevy'nin yıllarca kendi şarkıları-nı izinsiz uyarlayarak para ka-zandığını öne sürerek, "Bendenhabersiz bir şekilde 1997'denitibaren 'Dönüşüm MuhteşemOlacak' şarkımı İbraniceye 'AşkıArıyordum' adıyla, 'Dinle' adlıbestemi de 'Gülümsemeye De-vam Et' adıyla çevirip şöhret ol-dun. Konserlerinde yıllardır bes-telerimden para kazanıyorsun.Teşekkür olarak da bana ve yücemilletime atom bombası atalım di-yorsun." ifadesini kullandı. Tapu-cu, Yahudilerin kutsal kitabı Tev-rat'ta yer alan "Öldürmeyeceksin"ayetine işaret ederek, şunları kay-detti: "Yüce Türk milletini atom

bombasıyla, dinsel bir savaş kisve-si altında yok etmek istiyorsun veyandaşın Netanyahu'ya talimat ve-riyorsun. Bu saatten sonra sendenamus ve şeref varsa bestelerimisakın okuma. Tüm kanuni hakları-mı kullanıp bestelerimi okuma-
man için uluslararası mahkeme-lerde seninle hesaplaşacağız."Kadir Tapucu, Levy'ye açacağıdavadan tazminat kazanması du-rumunda, elde edilecek tazminatıFilistinli çocukların ailelerine yar-dımda kullanacağını aktardı.

Müzisyen Kadir Tapucu'dan 
İsrailli şarkıcı Ofer Levy'nin Türkiye

karşıtı açıklamalarına tepki
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Kartal Belediyesi’nin düzenlediği “Ma
hallemi Dinliyorum” buluşması Soğanlık 
Orta Mahalle’de düzenlendi. Soğanlık 
Kültür Merkezi önündeki açık alanda 
düzenlenen ve hem mahalle halkının 
görüşlerini alabilmek hem de yöneltilen 
sorularla şeffaf belediyecilik anlayışı ile ilk 
elden cevap verebilmek adına yapılan 
etkinliğe katılım yüksek oldu.  

Kartal Belediye Başkanı Gökhan Yük
sel’in 2019 yılında göreve gelir gelmez bir 
ilk olarak hayata geçirdiği ve sonraki yıllar 
diğer belediyelere de öncülük eden 'Ma
hallemi Dinliyorum' toplantılarının ikinci 
serisi, ‘Komşu Buluşmaları’ adıyla devam 
ediyor. 

5 yılda bir hazırlanan ve kentin yöne
timine dair yol haritalarının oluşturulduğu 
‘Stratejik Plan’ çalışmalarını vatandaşların 
görüş ve önerilerine açan, bu yönüyle de 
sayısız belediyeye öncülük eden Kartal 
Belediyesi, ilçenin mahallerinde şeffaf 
belediyecilik anlayışıyla 'Mahallemi Dinliy
orum Komşu Buluşmaları’nın 3’üncüsünü, 
Soğanlık Orta Mahalle’de düzenledi. 

Kartal’ın 20 mahallesinde yapılması 
planlanan buluşmanın son olarak düzenle
nen toplantısına;  Kartal Belediye Başkanı 
Gökhan Yüksel, Kartal Belediyesi Başkan 
Yardımcıları, meclis üyeleri, birim müdür
leri, Soğanlık Orta Mahalle Muhtarı Hayret
tin Aydın ile mahalle halkı katıldı.  

Söz komşularımızda 
Mahallemi Dinliyorum buluşmasında 2 

kız çocuğunun verdiği çiçek buketi ile 
karşılanan Kartal Belediye Başkanı Gökhan 
Yüksel, ilk sözü alarak şöyle konuştu: 
“Geçen ay ve bu ay itibariyle 5 yıllık strate
jik plan kapsamında mahallelerde buluş
malar gerçekleştiriyor, mikrofonu 
komşularımıza bırakıyoruz.  Vatan
daşımızın aklına gelen; sorun, öneri, talep 
ve isteğini iletmesini istiyoruz.  

Makro konumuz kentsel dönüşüm 
Bu toplantılardan mahallelerdeki ana ek

siklikleri birlikte bulmak ve yeni dönemde 
önümüze koymakla alakalı önemli tespit
leri bekliyoruz.  

Örnek vermek gerekirse Soğanlık Orta 
Mahalle’deki Pazar günü kurulan semt 
pazarını yeni dönemde nasıl daha iyi bir 
alana taşıyabileceğiz, bunların sohbetini 
yapmış olacağız.  

Makro konumuz kentsel dönüşüm. Riskli 
binaların dönüşümü ile alakalı toplu
laştırma, sitelerin dönüşümü, 
bürokrasideki adımlar…  

Planımız tamamlandı, bunu 40 yıl sonra 
çözmek de bize nasip oldu 

Makro konularımızdan bir diğeri ma
hallemizdeki semt pazarı. Mahallemiz bir 
çıkmaz sokak. O çıkmaz sokağın arka 
tarafında uzun zamandır bekleyen bir plan 
vardı. O planları tamamladık. Tamamlanan 
plandan sonra arkada artık E5 tarafına 
doğru mahallemiz açılmış olacak. Bu çık
maz sokaktan beraber kurtulmuş olacağız. 
Orda yaklaşık 10 dönümün üzerinde 
alanda hem okul, hem park, hem ibade
thane 3 ayrı alana ayrılmış şekilde planımız 
onaylandı.  

Dolaysıyla oradaki yaşam alanının 
içerisinde haftada bir günlük kurulacak 

pazar alanını da dâhil etmek ile ilgili bir 
çalışmamız olacak. Hem nefes alacağımız 
bir yaşam alanı, hem de haftanın bir günü 
semt pazarı olarak feragat edeceğimiz bir 
alana sahip olduğumuzda Pazar günü 
yaşadığımız krizi belki de hiç yaşamaya
cağız, çünkü ilk defa bir alan kazanmış 
olduk.  

Bu planları 40 yıl sonra çözmek de bize 
nasip oldu. Yeni dönemde sadece Soğanlık 
Orta Mahallemiz ile ilgili değil, Kartal’ın 
birçok noktasında Kartal’ın gelişimi ile ilgili 
attığımız, atacağımız adımlar olacak.”   

QR kod ile belediyenin hizmetleri ölçüldü 
Kartal Belediyesi Etüd Proje Müdürü 

Umut Veli Develi’nin yönettiği Mahallemi 
Dinliyorum Buluşması’nda vatandaşların 
soruları alınmadan önce, büyük ekranda 
vatandaşlar ile bir QR kod paylaşıldı. QR 
kodu telefonlarının kamerasına okutan 
vatandaşlar, Kartal Belediyesi’nin hizmet
lerini ölçen kısa bir ankete katıldı.  

Etkinlikte daha sonra mikrofonları de
vralan vatandaşlar peş peşe sorularını ve 
fikirlerini belirtti. Farklı yaş gruplarından 
fikir, öneri, sorun, talep ve beklentileri kayıt 
altına alınan vatandaşlar sorularını ile
tirken başkan yardımcıları da notlarını 
alarak sorulara cevap verdi.  

KARTALLILAR FİKİRLERİ İLE KENTİN 
GELECEĞİNE YÖN VERİYOR
‘Mahallemi Dinliyorum’ Buluşması Soğanlık Orta Mahalle’de Yapıldı 

İstanbul'da sıcak havadan  
bunalanlar denize girerek serinledi
İstanbul'da sıcak havadan bunalanlar, 

serinlemek için sahil ve parkları tercih 
etti, denizde yüzdü. 

Hava sıcaklığının 30 derecenin üz
erinde seyrettiği kentte, serinlemek 
isteyenler denizde yüzerken bazıları da 
parklardaki ağaç gölgelerine sığındı. 

Sarayburnu sahiline plaj şem
siyeleriyle gelenler hem denize girdi 
hem semaverlerinde demlediği çayı içti. 

Caddebostan sahili de haftanın ikinci 
iş gününde denize girenlere ev sahipliği 
yaptı.Millet bahçeleri ve parklar öğle 
saatlerinde sahillere göre biraz daha boş 
kalırken, bazı kişiler gölgelik alanlarda 
dinlenmeyi tercih etti. 

Eminönü'nde de yerli ve yabancı tur
istler şapka ve gözlükleriyle güneşten 
korunarak gezerken, olta balıkçıları da 
sıcağa rağmen balık tutmaktan 
vazgeçmedi.Sarayburnu sahiline gelen 
77 yaşındaki Sadık Alkan, "Denize 
girmedim ama eğlenmeye, oturmaya, 
arkadaşlarla vakit geçirmeye geldim. 
Her zaman geldiğimiz yer. Rüzgarın es
mesiyle kendimizi buraya atıyoruz, evde 
durmaktansa sahile geliyorum." dedi. 

Denize giren Cemil Uslu da "Hemen 
hemen her gün geliyorum. Burayı seviy
orum, deniz çok güzel akıntı var ve 
adrenalin yüksek." diye konuştu. 
 Ağustostaki sıcaklık devam edecek 
Kentte etkili olan sıcak havaya ilişkin 

AA muhabirine değerlendirmelerde bu
lunan İstanbul Aydın Üniversitesi Öğre
tim Üyesi ve meteoroloji uzmanı Dr. 
Güven Özdemir, Marmara, Ege ve Batı 

Akdeniz bölgelerinde yoğun hissedilen 
bir sıcaklık yaşandığını söyledi. 
İstanbul'da sıcaklığın 34 derecelere 

kadar ulaştığını aktaran Özdemir, "Ara
bistan tarafından Basra alçak basıncıyla 
gelen bir sıcak hava akımı da var. Bu da 
devamlı geldiği için Türkiye üzerinde 
sıcak hava kalıcı oluyor. Bu da ağustos 
ayını böyle geçirmemize neden olacak." 
dedi. 

 "Poyraz perşembe gününe kadar 
devam edecek" 

Türkiye'nin Afrika sıcaklıklarından da 
etkilendiğini belirten Özdemir, "Poyraz 
perşembe gününe kadar 34 gün daha 
devam edecek. Bu biraz rahatlatıyor 
ancak denizlerimiz de oldukça sıcak. Üz
erimizden bir soğuk hava damlası büyük 
oranda geçmiyor. Sıcaklık yüksek olduğu 
zaman bir afete dönüşüyor. Eylül ayı 
modelleri, eylülün de bir yaz gibi geçe
ceğini işaret ediyor. Yağış kıtlığı yaşıy
oruz ve bu da kuraklığı getiriyor. Su 
tasarrufu yapılması lazım." diye konuştu. 

En sıcak Temmuz ayının kayıtlara 
girdiğini anımsatan Özdemir, şöyle 
devam etti:"Ağustos da aynı şekilde, 
yağış bakımından kısır bir ağustos 
geçiriyoruz. Sonbahar mevsiminde de 
hava sıcaklığında ortalamada 0.5 santi
grat derece ile 2 derece arasında artış ol
ması bekleniyor. Ortalamada olduğu için 
hatırı sayılır sıcaklıklar oluyor. Kasım 
ayından itibaren yağış ihtimali ne kadar 
olacak onu da önümüzdeki günlerde 
yapılacak çalışmalarda söyleme ihtimal
imiz olabilir.
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Hz. Mevlana’nın “Tokat'a gitmek gerek. 
Çünkü Tokat'ta insan ve iklim mutedil.” 
diye övdüğü tek şehirdir. 
Şehirle ilgili en güzel sözü Hz. Mevlana, 

Fihi Ma Fih’te söylüyor. 
 
Türkiye’nin her köşesi cennet. İşte bu 

cennet şehirlerden biri de Tokat. Eski 
çağlara uzanan uygarlıkların merkezi olan 
Tokat, tarihi dokusu ve konakları ile 
güzide bir ilimizdir. Orta Karadeniz 
Bölümü’nün iç kısımlarında yer alan ve 
Yeşilırmak’ın içinden geçtiği Tokat; 
kuzeyinde Samsun, kuzeydoğusunda 
Ordu, güneyinde Sivas, güneybatısında 
Yozgat ve batısında Amasya ili ile çevrili 
güzide bir ilimizdir. 

 
Peki Hz. Mevlana’nın dediği gibi Tokat’a 

neden gitmeliyiz? 
Bu sualin cevabını gitmeden anlamak 

zor elbette.  
Bir vesile ile fotoğraf sanatçıları olarak 

ben Cemil Şahin, Saime Güler ve Erhan 
Sınmaz arkadaşım ile revan olduk yollara. 
Tokat Valimiz Sayın Abdullah Köklü Beye
fendi’yi ziyaret edip, görevinde başarılar 
dileyip, oradan Ordu’ya doğru yola çıka
cağız.  

Pazar akşamüstü Tokat’a geldik. Din
lendikten sonra ekip olarak maki
nalarımızı yanımıza aldık. Gece fotoğraf 
çekmeye çıktık. Şehre ilk defa geliyoruz. 
Ama hayranlığımız gitgide artıyor. 
Tertemiz şehir gecesi ayrı gündüzü ayrı 
güzel. 

Fotoğrafçı rahat durur mu? 
 
Güzel çekimler yaptık. Pazartesi sabahı 

önce Tokat İl Müftümüz Sayın Esat Yapıcı 
ile görüştük. Güzel bir sohbetin ardından 
bizi Tokat’ın piri güzel insan Hasan Erdem 
Ağabeyimiz ile buluşturdu.  

Tokat’ı onun ağzından dinlemek ayrı bir 
lezzet verdi bize. Pazar olmasına rağmen 
her yeri açtırıp, bilgilendirmesi bizi çok 
bahtiyar etti. 

Onun sayesinde şehrin bir kısmını 
gezme ve tanıma imkanı oldu. 

Kapı tokmaklarını, kon
akları, hamamları, camileri, 
kervansarayları ve sokakları 
arşınlayıp, hepimize unutul
maz bir anı bıraktı. Anlat anlat 
bitmez. Tokat’taki tarihi eser
lerin estetiği ve zerafeti insanı 
alıyor kendinden.  
Şehrin konaklarının eşi ben

zeri yok. Buram buram tarih 
kokuyor Tokat.  

 
Hz. Mevlana boşuna söylememiş 

Tokat’ı. 
İlk bakır madeni burada işlenmiş. 

Saraylara özel el işçiliği tepsiler ve her 
türlü bakır eşya burada yapılmış. Bakır 
işçiliği çok önem kazanmış. Müzede her 
türlü bakır işçiliğinin örneklerini görmek 
mümkün. Yazmacılık çok önem kazanmış. 
Osmanlı’nın elvan baskı tekniği ile hazır
lanan en önemli yazmaları öncelikle bu
radan çıkmış. Kalıplar özellikle ıhlamur 
ağacından yapılmış. Ihlamur ağacı damar 
yapısı, boyayı emmesi ve kolay oyula
bilmesi gibi özelliklerinden dolayı kul
lanılmış. Baskılar yapıldıktan sonra Ta 
sistemi denilen bir yöntem ile yazmalar 
asılıp kurutuluyor. Tokat elmalısı, Tokat 
üzümlüsü gibi birçok çeşidi mevcut.  

Taş baskı tekniği burada önem kazan
mış. El emeği göz nuru güzellliği görünce 
ecdadın nasıl emek verdiğini görmekteyiz. 
Müzelerde ihtişam, sanat ve Tokat’ın her 
türlü tarihi yönünü görmekteyiz. En ilginç 
olanlardan biri ise ilk plakalı bisikletin bu
rada olması. Mutlaka görülmesi gereken 
muhteşem bir yer Tokat. 

 
Şehrin eksiği Hasan Erdem Usta’nın 

dediği gibi insanların gelince faydalan
abileceği bir gezi rehberi yok. Hasan 
Ağabey Tokat için bulunmaz hint kumaşı 
misali Şehri Tokat’ı arşın arşın her nok
tasını, her tarihini ayrıntıları ile bilen 
müstesna biri.  

Bu yüzden Tokat’ın tanıtımında herkes 
elini taşın altına koymalı, yardımcı olun
malı.  
İnsanların Tokat’ta bakıp da göremedik

lerini göstermek için arşın arşın gezip, 
tanıtmalıyız. Bu tarihe, bu güzelliğe sahip 
çıkmalıyız.   

Sezar’ın gelip, o müthiş sözü söylediği 
yer Tokat’tır. M.Ö. 47'de Zile önlerinde 
yapılan üçüncü savaşı kazanan İmparator 
Jül Sezar, bu sevincini “Veni, vidi, vici.” yani 
"Geldim, gördüm, yendim.” sözleriyle Ro
ma'ya müjdelemiştir. 

Biz de fotoğraf sanatçıları Saime Güler, 
Erhan Sınmaz ve ben Cemil Şahin “Geldik, 
Gördük, Çektik” diyerek ortaya bakıp da 
göremediklerimizi sergiledik şimdilik. 

Çok teşekkür ediyorum önce Müftümüz 
Esad Hocam’a ve Hasan Erdem Ağabey
imiz’e.  

 
Valimiz Abdullah Köklü ile Pazartesi 

saat 17.00’de görüştük. Her şehre böyle 
vali gerek. İşte Devlet dedim görünce vizy
onu yetiyor görünce. Çok güzel bir görüş
menin ardından ayrılık vakti geldi. 
Tokat’ın Şehremini’ne  nazik alakaların
dan ve tevazusundan dolayı en kalbi 
teşekkürlerimizi tekrar iletiyorum bu
radan. Sayın Valimiz, Erhan Sınmaz 
arkadaşıma “Belediye Başkanımız 
Mehmet Kemal Yazıcıoğlu sizinle 
görüşmek ister. Fotoğraflarınızı göster
dim. Çok beğendi.” dedi. Çarşamba sabah 
09.00’a randevu aldık. Ordu dönüşü 
tekrar geleceğiz diyerek valilikten ayrıldık.  

 
Tokat’ta tarihi eserlerin estetiği, zerafeti 

insanı alıyor kendinden. Anadolu’da ilk 
kurulan medreselerden Yağbasan 
Medresesi ve ilk astronomi merkezinin 
varoluşu… Ulu Camii ki eşi benzeri yok. 
Tokat’ta ilk örneklerini görmekteyiz. 
Tokat’a işte bu yüzden gitmeliyiz.  

Her köşesi saklı saray gibi. Tarih 
tünelinin içinden geçip gidiyoruz. 
Anadolu’nun ilk Türk İslam Üniversitesi 
1150 tarihindeTokat’ta açılmış. Rasat 
işlemleri ilk defa burada yapılmış. 

 
Anadolu’da ikinci büyük Mevlevihane 

Tokat’ta açılmış. İlk olarak M. 1638 yılında 
Sultan 1.Ahmet’in vezirlerinden Sülün 
Muslu Ağa yaptırmış. Sultan Abdülmecid 
döneminde yenilenmiş. Ahşap Mevlevi
hane XIX.yüzyıl barok sanatının Anadolu’
daki en güzel örneklerinden biridir. 

Tabi ki şehrin en güzel tarihi eser
lerinden biri 1902 yılında yapılan tarihi 
saat kulesidir. 2.Abdülhamid’in tahta otu

ruşunun 25.yılı anısına Mutasarrıf Bekir 
Paşa ve Belediye Reisi Mütevellioğlu Enver 
Bey tarafından halkın da katkılarıyla yap
tırılmıştır.  

Tokat’ı anlat anlat bitmez. Zengin es
tetik konaklarını görünce o yıllara gidiyor
sunuz. 

Gastronomi açısından çok zengin bir 
kültüre sahip şehrimiz. Müthiş lezzetleri 
mevcut. Geçmişten günümüze ulaşan hala 
o eski Osmanlı lezzetlerini tatmak 
mümkün.  

 
Ve Tokat’ın kıymetli Belediye Başkanı 

Sayın Mehmet Kemal Yazıcıoğlu Beyefendi 
ile Çarşamba sabahı 09.00’da görüştük. 
Tarihi, gastronomisi, konakları ve estetiği 
müthiş olan bu şehre en üst seviyede en 
iyi hizmeti yapmak için verdiği uğraşı ve 
gözlerindeki o sevgiyi görmek açıkçası bi
zleri de hayli memnun etti. Şehrin tanıtımı 
için var gücüyle çalışan, sempatik ve 
tevazu dolu Başkan ile karşılıklı bilgiler 
eşliğinde güzel bir görüşme yaptık. Bizler 
çok memnun ayrıldık. Lakin gerçekten ak
lımız Tokat’ta kaldı.  

 
Tokat tarih boyunca birçok medeniyete 

ev sahipliği yapmış. Hatti, Hitit, Frig, 
Roma, Bizans, Danişmendli, İlhanlı, 
Selçuklu ve Osmanlı dönemine kadar 
gelişen süreç içerisinde tarihin her döne
mine ait eserleri Tokat'ın her bölgesinde 
bulabilmek mümkündür. Bu yönüyle 
Tokat bir açık hava müzesi konumundadır.  

En büyük özelliklerden biri ise Yeşilır
mak Nehrinin şehrin merkezinden 
geçmesi. Şehri apayrı bir güzellik katıyor. 
Yöre halkı ve dışardan gezmeye gelenler 
sultan kayıkları ile unutulmaz heyecanlar 
yaşıyorlar. Tarihi taş köprü şehrin semn
bol eserlerinden biri. 

Evliya Çelebi Seyehatnamesi’nde şehre 
büyük vurgu yapmıştır. 

“Evvela Mısır ve Bağdad’dan başka Şam, 
Haleb, Ayıntab, Diyarbakır, Tire, Manisa ve 
İzmir’dir. Sekizinci büyük şehir bu Tokat 

şehridir. Allah imar etsin.” ifadeleriyle 
övgülerini dile getirmiştir… 

Sizce bu eşsiz muhteşem  güzellikleri 
Tokat,ı görmeye yetmezmni? 

 
Bizler de bu minvalde Evliya Çelebi’nin 

övdüğü Şehri Tokat’a her an hizmet etm
eye var gücümüzle çalışacağız. Tokat tarih 
sahnelerindeki statüsü yüksek bir ilimiz. 

 
Hz. Mevlana’nın söylediği gibi. 
Tokat’a gitmek gerek. 

Tokat’a Gitmek 
Gerek…

CEMİL ŞAHİN
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moldova'nın başkenti Kişi-nev'de 15-25 Ağustos'ta gerçekleşti-rilecek Dünya Bilek Güreşi Şampiyo-nası'na katılacak Ordulu 3 sporcu,altın madalya hedefiyle çalışıyor.Bilek güreşinde daha önce birçokulusal ve uluslararası şampiyonadaderece alan Hüsrev Doğru, Avru-pa'da başarı gösteren Elif Rana Kayaile Türkiye şampiyonluğu bulunanEsmanur Ele, Dünya Şampiyonasıiçin gün sayıyor.Ordu'da yaşayan sporcular, ÜnyeSpor Salonu Bilek Güreşi EğitimMerkezi'nde çalışmalarını aralıksızsürdürüyor. ÜNÇEK Spor Kulübüsporcusu 51 yaşındaki Hüsrev Doğ-ru, AA muhabirine, 5 yıl önce başla-dığı bilek güreşinde Türkiye'de çeşit-li dereceler aldığını söyledi.Avrupa'da birinciliği, ikinciliği veüçüncülüğü, dünya ikinciliği ileüçüncülüğü de bulunduğunu belir-ten Doğru, "Tek eksiğimiz dünyaşampiyonluğu. 15-25 Ağustos'taMoldova'da düzenlenecek şampiyo-nada Allah izin verirse altın madalyaalmak istiyoruz." dedi. Doğru, bu or-ganizasyona hazırlık aşamasının gü-zel geçtiğini ifade ederek, "Avrupaşampiyonluğundan sonra artık bek-lenti büyük oldu. Bizim de hedefimizbüyük. O yüzden iyi hazırlandık. Al-lah'ın izniyle inşallah altın madalyayıalıp gelmeyi düşünüyoruz." diye ko-nuştu. Güzel bir ortamda idman yap-tıklarına işaret eden Doğru, bu konu-da kendilerine destek veren ÜnyeBelediye Başkanı Hüseyin Tavlı,Gençlik ve Spor İl Müdürü MustafaGenç, Gençlik ve Spor İlçe MüdürüAydın Kuyumcu ile diğer ilgililer veantrenörlerine teşekkür etti.

Ordulu bilek güreşi
sporcuları dünya 
şampiyonluğunu 

hedefliyor

eşSiz manzarası, yemyeşil doğası vemasmavi suyuyla öne çıkan Van Gölü kıyı-sındaki koylar, son zamanlarda adrenalintutkunu kadın paraşütçüleri ağırlıyor.Valilik, Gençlik ve Spor İl Müdürlüğü ileTürkiye Hava Sporları Federasyonunun iş-birliğinde kentte düzenlenen etkinliklereson zamanlarda çeşitli illerden aralarındakadınların da olduğu çok sayıda sporcu ka-tıldı.Van Gölü koylarında yamaç paraşütüyapan kadın sporcular, yaptıkları uçuşlarlaVan'ın bundan sonra en önemli rotaların-dan biri olacağının mesajını verdi.Ayanis Mahallesi'ndeki tepelik alandanhavalanarak Van Gölü semalarında süzü-len kadın paraşütçüler, yüzlerce metreyükseklikte güzel manzaranın tadını çıkar-dı.
"İnanılmaz bir mavilik ve gü-
zellik var"Türkiye Hava Sporları FederasyonuBaşkanı Ahmet Saim Yılmaz, AA muhabiri-ne, son yıllarda kadınların yamaç paraşü-tüne ilgi gösterdiğini söyledi.Sporcuların Van'ın doğal güzelliklerinehayran kaldığını belirten Yılmaz, "Kadınsporcularımız son dönemlerde yamaç pa-raşütüne inanılmaz ilgi göstermeye başla-dı. Adrenalin dolu sporumuza ilginin gide-rek artacağını umuyorum. Kadın sporcula-rımızın sayısının çoğalması için çalışmayürütüyoruz. Sporun yapıldığı yerde ina-nılmaz bir mavilik ve güzellik var. Van Gölüüzerinde uçarken Süphan Dağı da tüm ihti-şamıyla sizi karşılıyor. Bunu turizm sektö-rü kapsamında da değerlendirmek lazım."dedi.
"Van'ın güzellikleri üzerinde
uçmak çok güzel"Malatya'dan gelen Naime Yürekli deparaşütle uçarken Van Gölü ve çevresinde-ki güzelliklere hayran kaldığını dile getirdi.Kentin yamaç paraşütü için uygun ze-min ve hava koşullarına sahip olduğunuifade eden Yürekli, şunları kaydetti:"Uçarken tüm sıkıntılarınızı unutuyor-sunuz, o esnada hiçbir şey düşünmüyorsu-nuz. Gökyüzünde içinizi huzur kaplıyor.Spora ilgisi olan tüm kadınları bu sporuyapmaya davet ediyorum. Güçle ilgili birspor dalının olmadığını bilmeleri gereki-yor. Türkiye'nin uçuş bakımından cenneti-nin Doğu Anadolu Bölgesi olduğunu düşü-nüyorum. Van'ı inanılmaz beğendim. Farklıbir doğası var. Manzarası harika, sadece iz-lemeye bile gelinebilir."

Paraşüt tutkunu 
kadınlar, Van Gölü 

semalarında süzüldü

Trendyol Süper Lig'de6. sezonunu geçiren Güney-doğu temsilcisi, Bodrum dep-lasmanında aldığı 3 puanlakulüp tarihinde ilk kez ligegalibiyetle başladı.Gaziantep FK, kulüp tari-hinde ilk kez Trendyol SüperLig'e galibiyetle başladı.Gaziantep FK, bu yıl 67.kez düzenlenecek Türki-ye'nin en üst düzey ligine2019-2020 sezonunda katıl-dı. Süper Lig'deki 6. sezonu-na başlayan kırmızı-siyahlılar, geri-de kalan 5 sezonda istediği gibi baş-langıç yapamadı. Bu süreçte çıktığıilk hafta maçlarında 4 yenilgi ve 1beraberlikle lige "merhaba" diyenGaziantep FK, dün deplasmanda Si-pay Bodrum FK'yi 1-0 yenerek ilkkez başlangıç maçını kazandı.Güneydoğu temsilcisi, Süper Ligtarihinde lige başlama benzerliğiylede dikkati çekiyor. Bugüne kadar 6

kez lige başlangıç yapan kırmızı-si-yahlılar, bu maçların tamamınadeplasmanda çıktı.Süper Lig tarihindeki ilk 5 se-zonda 4 maçını İstanbul, 1 maçınıda Sivas'ta oynayan kırmızı-siyahlı-lar, bu sezon ise lige Bodrum'dabaşlangıç yaptı.Sezona henüz taraftarı önündebaşlangıç yapamayan Güneydoğutemsilcisinin Süper Lig'deki 6 se-

zonda ilk hafta maçları-nın sonuçları şöyle:
Selçuk İnan'ın
Gaziantep FK
karnesiGeride kalan sezo-nun 29. haftasında Ga-ziantep FK'de teknikdirektörlük görevinebaşlayan Selçuk İnan,geçen sezon takımınbaşında 10 maça çıktı.Selçuk İnan, takımınbaşında çıktığı maçla-rın 5'inden galibiyetle ayrılırken,1'inde berabere kaldı, 4'ünü isekaybetti.Başarılı teknik adam, bu sezonligin ilk haftasında galibiyet alaraktaraftarlarını sevindirmeyi başardı.Selçuk İnan, böylelikle GaziantepFK ile çıktığı 11 maçtan 19 puantoplayarak maç başına 1,72 puanortalaması yakaladı.

Kanada açık'ta 
Popyrin ve Pegula 

şampiyon oldu
Kanada Açık Tenis Turnuva-sı'nda tek erkeklerde Alexei Popy-rin ve tek kadınlarda Jessica Pegu-la şampiyonluğa ulaştı.Sert kortta düzenlenen Mastersturnuvasının tek erkekler finalin-de, dünya 6 numarası Rus AndreyRublev ile Avustralyalı Popyrinkarşılaştı.Montreal'deki IGA Stadı'nda oy-nanan müsabakada rakibini birsaat 29 dakika sonunda 6-2 ve 6-4'lük setlerle 2-0 yenen Popyrin,kariyerinin ilk Masters zaferinielde etti. Popyrin, 62 numara ola-rak geldiği turnuvadaki şampiyon-luğunun ardından klasmanda 23.sıraya yükseldi.Toronto'daki Sobeys Stadı'ndaoynanan tek kadınlar finalinde isedünya 6 numarası ABD'li Pegula,bir saat 27 dakika süren mücade-lede vatandaşı Amanda Anisimo-va'yı 6-3, 2-6 ve 6-1 biten setlerle2-1 mağlup etti. Pegula, KanadaAçık'ta üst üste ikinci kez olmaküzere kariyerinin üçüncü Mastersşampiyonluğunu yaşadı.

Süleyman Seba, 5 Nisan 1926'da Sa-karya'nın Hendek ilçesinde dünyaya geldi.İlkokulu Sakarya'da okuyan ve daha sonralise eğitimi için Kabataş Erkek Lisesi'negeçen Seba, babasının isteğiyle Mimar Si-nan Üniversitesi Edebiyat Fakültesi Fran-sız Filolojisi Bölümü'nde eğitimini sürdür-dü. Çok küçük yaşta İstanbul'a gelen veKabataş Lisesi'nin takımına giren Seba,futbolla dolu geçen hayatına ilk adımınıattı.Yetenekleriyle Beşiktaşlı yöneticilerindikkatini çeken Seba, 1943'te siyah-be-yazlı ekibin genç takımında görev almayabaşladı. Beşiktaş'ta da iyi oyununu sürdü-ren Süleyman Seba, o yıl genç takımınşampiyon olmasına büyük katkı verirken,bu performansıyla kısa sürede kaptanlığakadar yükseldi.Lisedeki ilk yıllarında Beşiktaş gençtakımına giren efsane başkan, 1945'te Re-fik Osman Top döneminde hayalini kur-duğu A takıma yükseldi ve 1950'li yıllariçindeki 5 yılda 4 İstanbul Ligi şampiyon-luğu kazanan kadroda yer aldı.Seba, 1946-47 sezonunda ilk İstanbulLigi maçına Fenerbahçe derbisiyle çıktı vetakımının 4-3 mağlup olduğu karşılaşma-da bir gol kaydetti. İlk sezonunda 9 maçta6 gol atan Seba, Milli Küme'de şampiyon-luk yaşayarak kariyerinin ilk önemli başa-rısını elde etti.1947-1948 sezonunda İstanbul Li-gi'nde 14 maçta 8 gol atan SüleymanSeba, takımının en golcü ikinci ismi olarakdikkati çekti. 1949-1950 sezonunda kari-yerinin ilk İstanbul Ligi şampiyonluğunuyaşayan efsane isim, 14 maçın tamamındaoynayıp bir de gol kaydetti.Seba, 1950'de Beşiktaş Futbol Takı-mı'nın ABD'ye davet edilmesiyle, babasınıüzmek pahasına, okulunu bırakarak çoksevdiği siyah-beyazlı takımla bir ay sürey-le bu ülkeye gitti.
Sakatlık futboldan erken ko-
pardı1950-1951'den itibaren İstanbul Pro-fesyonel Ligi adıyla düzenlenen organi-zasyonda Seba, ilk sezonda sakatlığı nede-niyle sadece 3 maçta forma giyebildi.1952-1953'te 9 maçta forma giyip 2 golkaydeden Süleyman Seba, 1954'te daha28 yaşındayken menisküs sakatlığı sebe-biyle futbolu bırakmak zorunda kaldı.Sağ açık pozisyonunda görev yapanSeba, siyah-beyazlı formayı A takım sevi-yesinde 10 sezon giydi.Siyah-beyazlı takımdaki kariyerinde184 maçta 44 gol atan efsane isim, bir kezde Ümit Milli Takım'da oynadı.

İnönü Stadı'ndaki ilk golü de
Seba attıSüleyman Seba, Beşiktaş'ın iç sahakarşılaşmalarını yaptığı eski İnönü Sta-dı'ndaki ilk golü atan futbolcu olarak daadını tarihe yazdırdı.Seba, 1947 yılında hizmete giren ve2013'te yeni stat yapımı için yıkılan İnönüStadı'nda Beşiktaş'ın İsveç temsilcisi AIKile yaptığı açılış maçında fileleri havalan-dırarak, bu sahada ilk golü atan futbolcuünvanını aldı.Sakatlığı nedeniyle genç yaşında fut-bolu bırakmak zorunda kalan SüleymanSeba, 1957 yılında Beşiktaş Kulübüne üyeoldu ve 6 sene sonra 1963'te ilk kez yöne-tim kurulunda yer aldı.Seba, ilk olarak 1963 yılında Selahat-tin Akel'in, ardından da sırasıyla 1964'teHakkı Yeten, 1968'de Talat Asal, 1970'deAgasi Şen ve 1977'de Gazi Akınal'ın oluş-turdukları listelerde yönetim kurulu üye-liği yaptı.
Kulübün efsane başkanı olduSeba, 1 Nisan 1984'te çok zor bir dö-nemde Mehmet Üstünkaya'dan yönetimidevraldı ve başkanlığı döneminde kazan-dırdığı başarılarla kulübün efsane isimleriarasına girmeyi başardı.Beşiktaş Futbol Takımı, SüleymanSeba döneminde altın dönemini yaşadı vebirçok kupa kazanma başarısı gösterdi.Siyah-beyazlı ekip, Seba'nın başkanlı-ğında Galatasaray ve Fenerbahçe ile başa-rılı şekilde rekabet ederken, bir yandan dabirçok tesise kavuştu.Antrenmanlarını çamurla kaplı saha-da yapan siyah-beyazlı ekip, sonradan"Onursal Başkan" ünvanını alan Seba dö-neminde Fulya Tesisleri'ne sahip oldu.Akaretler'deki modern binasına taşınankulübe, futbol A takımının antrenmanları-nı ve kamplarını yapacağı BJK Nevzat De-mir Tesisleri'ni de yine Süleyman Seba ka-zandırdı.Seba, Beşiktaş'ta 16 yıl başkanlık ya-parak kırılması zor bir rekora da imza attı.Başkanlığı boyunca 8 kongrede rakip-lerine sürekli üstünlük sağlayan siyah-be-yazlı kulübün efsanesi, 2000 yılında duy-gusal bir konuşmanın ardından görevinibıraktı.Süleyman Seba, 16 yıllık başkanlığıkesintisiz sürdürerek bu görevi en uzunsüre yapan kişi olarak Beşiktaş tarihine

geçti. 1984 yılına kadar yönetimde istik-rar sağlayamayan siyah-beyazlı ekip, efsa-ne isimle birlikte uzun süreli istikrar ya-kaladı.Kulüpte yapılan kongrelerde rakipleri-ne hep üstünlük sağlayan Seba, "Ceketinibile aday gösterse başkan olur" ifadesininyerleşmesini sağladı.Seba, başkanlığı bıraktıktan sonrada taraftarların ve üyelerin ilgisindenuzak kalamadı.121. yılını kutlayan kulübün 71 yıl-lık bölümünde Süleyman Seba'nın adıhep Beşiktaş ile yan yana geldi.Kulübün onursal başkanı olarak datarihe geçen Süleyman Seba, BeşiktaşAkaretler'deki mütevazı evinde sakinhayatıyla yine kulübüne yakın bir ya-şam sürdü. Seba, evinde de sık sık si-yah-beyazlılarla bir araya gelerek Be-şiktaş sevdasını yaşama fırsatı buldu.Siyah-beyazlı taraftarlar da tribünler-den sık sık Süleyman Seba lehine yaptık-ları tezahüratlarla efsane başkanlarınıunutmadıklarını gösterdi.
Duygu dolu bir konuşmayla
veda ettiSiyah-beyazlı kulübe büyük hizmetler-de bulunan Seba, 1999-2000 sezonundafutbol takımının aldığı kötü sonuçların ar-dından tribün ve muhalefetin tepkisi son-rası, 2000 yılı mart ayındaki kongredeaday olmayacağını açıkladı.Süleyman Seba, kongrede duygu dolubir konuşmayla kongre üyelerine vedaetti. "İnsanlarla yaşadım, insanı öğren-dim. İnsanlarla yaşadım, insanlığı öğ-rendim. İnsanlarla yaşadım, insanlar-dan nankörlüğü gördüm. 'Dostlarım,dostlarım... Ama ben dostlarımdan çokkorkarım.' diyen düşünürlere hak ver-memek elde değil!" şeklinde buruk söz-ler sarf eden Seba, uzun süreli başkanlı-ğını böylece sonlandırdı.Kongreye katılan üyeler, kulüp tari-hinin bir diğer önemli ismi Hakkı Ye-ten'den sonra oy birliğiyle SüleymanSeba'nın ikinci onursal başkan olması-na karar verdi.Akaretler'deki kulüp binasının bu-lunduğu caddeye alınan kararla Süley-man Seba ismi verilirken, Beşiktaş Beledi-yesi ayrıca bu caddede bulunan ŞairlerParkı'na efsane başkanın heykelini yaptır-dı.

Beşiktaş Hentbol Takımı'nın iç sahamaçlarını oynadığı Dikilitaş'taki spor salo-nuna da yine Seba'nın ismi verildi.Efsane ismin ardından Serdar Bilgilikulübün yeni başkanı olarak seçildi.
Seba'nın başkanlığında 22
kupa sevinci yaşandıMütevazı kişiliğiyle spor camiasınınsaygısını kazanan Süleyman Seba, kulübekazandırdığı tesislerin yanı sıra elde edi-len birçok kupayla da taraftarların gön-lünde taht kurdu.Beşiktaş, Seba'nın başkanlığında 5'erkez lig şampiyonluğu ve Cumhurbaşkanlı-ğı Kupası kazanırken, Türkiye Kupası'nı 4defa müzesine götürdü. Siyah-beyazlıekip, bu dönemde ayrıca 2 BaşbakanlıkKupası ve 6 Türkiye Spor Yazarları Derne-ği (TSYD) Kupası da olmak üzere toplam22 kupanın sahibi oldu.
Üst üste 3 şampiyonlukBeşiktaş, efsane başkanı dönemindeüst üste 3 kez şampiyon olma başarısıgösterdi.Metin Tekin, Ali Gültiken, FeyyazUçar, Rıza Çalımbay ve Mehmet Özdilekgibi oyunculardan kurulu takımla başa-rılı sonuçlara imza atan siyah-beyazlıekip, üst üste 3 kez şampiyonluğa ula-şarak tarihinin en önemli başarıların-dan birine imza attı. Beşiktaş, Süley-man Seba'nın başkan olduğu 1989-1990, 1990-1991 ve 1991-1992 sezon-larında şampiyonluğa ulaşarak tarihi-nin en önemli başarısına ulaştı.Süper Lig tarihinde tek namağlupşampiyon takım ünvanına sahip Beşik-taş, bu başarısını da Süleyman Seba dö-neminde elde etti. Beşiktaş, 1991-1992sezonunda 30 maçta rakiplerine karşıbaşarılı sonuçlara imza atarak şampi-yonluğa ulaştı. 23 galibiyet ile 7 bera-berlik alan ve sahadan hiç boynu bükükayrılmayan siyah-beyazlı takım, Sebayönetiminde bir başka tarihi başarıyaimza attı.13 Ağustos 2014'te vefat eden Seba,ilk golü attığı BJK İnönü Stadı'nın yeri-ne yapılan Beşiktaş Park'ta gerçekleşti-rilen cenaze töreniyle son yolculuğunauğurlandı. İnşaat halindeki statta ger-çekleştirilen cenaze törenine spor ca-miasından birçok ismin yanı sıra bin-lerce siyah-beyazlı taraftar katıldı.

Beşiktaş'ın efsane başkanı
Süleyman SeBa

Gaziantep FK, lige ilk 
kez galibiyetle başladı

Beşiktaş'a futbolcu, yö-netici ve başkan olarakhizmet veren ve kazan-dırdığı başarılarla ca-mianın efsane isimleriarasına giren SüleymanSeba, vefatının 10. yıldönümünde anılıyor.
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Japon bilim insanları 
bilimsel keşif için ilk 
kez "yapay zeka bilim 

insanı" geliştirdi 

Lockheed Martin ve 
General Dynamics 

roket motoru üretimi 
için işbirliği yapacak 

Gök bilimciler 1000 yıl 
önce patlayan  

süpernovanın merkezinde 
"zombi yıldız" keşfetti 
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Şirketin internet 
sitesinde paylaştığı blog 
yazısında, Foerster Labo
ratuarları, Oxford Üniver
sitesi ve bir çok diğer 
üniversite ile yapılan 
ortak çalışma sonucu ilk 
kez "yapay zeka bilim in
sanı"nın geliştirildiği 
duyuruldu. 

 
Yazıda, geliştirilen 

yapay zeka bilim in
sanının, bilimsel keşifler 

ve araştırmalar için 
makine öğrenim sistemi 
kullanabileceği belirtildi. 

 
"Yapay zeka bilim in

sanı" sisteminin var olan 
araştırmaları in
celebilmesinin yanı sıra 
yeni araştırma fikirleri 
sunabileceği aktarılan 
yazıda, bu sistemin 
araştırmalar için kod yaz
abileceği de kaydedildi. 

 

Yazıda, sistemin 
araştırma sonuçlarını 
özetleyebileceği ve kendi 
ulaştığı bulguları bilimsel 
yazı olarak sunabileceği 
de açıklandı. 

 
Sistemin, yapay zeka 

tarafından oluşturulan 
makaleleri insana yakın 
bir doğrulukta değer
lendirebildiği kaydedilen 
yazıda, sistemin, bilim in
sanlarının oluşturduğu 

bilimsel topluluk 
çevresini taklit edebile
ceği de öne sürüldü. 

 
Yazıda, yapay zeka sis

teminin yapacağı araştır
maların, makine öğrenim 
sistemleri ve kod yazma 
üzerine olacağı belir
tilirken, bu konulara dair 
akademik makaleler 
oluşturabileceği de 
kaydedildi.

Lockheed Martin'den yapılan açıklamada, anlaş
mayla hayati önem taşıyan yerli tedarik zincirine 
güvenlik ve dayanıklılık kazandırılmasının hede
flendiği belirtildi. 

Açıklamada, ilk çalışmada Güdümlü Çoklu Fır
latma Roket Sistemi (GMLRS) için katı yakıtlı roket 
motorlarının üretimine odaklanılacağı ve bunun 
2025 itibarıyla General Dynamics'in Arkansas'daki 
tesisinde gerçekleştirileceği bilgisi verildi. 

Lockheed Martin Füzeler ve Ateşleme Kontrolü 
Başkanı Tim Cahill, katı roket motorları için sağlam 
ve çeşitli bir tedarik zincirini sürdürmenin, daha 
güçlü ve dirençli bir savunma sanayi temeli oluş
turma konusunda şirketin "21. yüzyıl güvenlik vizy
onunu" ilerletmek açısından kritik öneme sahip 
olduğunu belirtti. Cahill, bu anlaşmanın Lockheed 
Martin ve General Dynamics'in talep gören çözüm
lerin üretimini daha hızlı artırmasını mümkün kıla
cağını kaydetti. 

General Dynamics Mühimmat ve Taktik Sistemler 
Başkanı Fırat Gezen de füze alt sistemlerindeki uz
manlıklarını kullanarak yerli tedarik zincirine 
dayanıklılık katacak yeni kabiliyetler sunmaktan 
gurur duyduklarını ifade etti. Gezen, işbirliğinin, 
savunma sanayi temelini güçlendirmeye ve 
savaşçılara kritik kabiliyet sağlamaya olan ortak 
taahhütlerini gösterdiğini belirtti.

Bilim insanları, Kraliçe veya Koltuk (Cassiopeia) 
adlı takımyıldızın yakınlarında, milattan sonra (MS) 
1181'de patlayan, 6 ay süreyle gökyüzünde Satürn 
kadar parlak görünen süpernovanın oluşturduğu 
küresel bulutsunun merkezinde, sıcak bir beyaz 
cüce veya "zombi yıldız" bulunduğunu tespit etti. 

CNN'in haberine göre, teleskobun icadından 
önceki dönemlere tarihlenen birkaç süpernovadan 
biri olan ve "SN 1181" olarak adlandırılan süper
nova, Çin ve Japon tarihi kayıtlarında, geçici süre 
göründüğü için "konuk yıldız" olarak geçiyor. 

Astronomlar, yaptıkları araştırmada, Dünya'dan 7 
bin ışık yılı uzaklıktaki süpernovanın ilk patla
madan bugüne kadarki evriminin bilgisayar mod
elini oluşturdu.Araştırma ekibi, modeli, halen 
görülebilen dev gaz ve toz bulutu olan bulutsunun 
arşivdeki teleskop gözlemleriyle karşılaştırdı ve "SN 
1181"in nadir görülen "Tip Iax" türünde, iki beyaz 
cüce yıldızın çarpışmasıyla meydana gelen bir ter
monükleer patlama olduğunu tespit etti. 

 
"SN 1181" Samanyolu Galaksisi'ndeki tek 

örnek 
"Tip Iax" türü süpernovalar, "Tip Ia" denilen ve 

ikili yıldız sistemlerinde meydana gelen süper
novaların nadir bir türü. Söz konusu süpernova, 
"Tip Ia"dan daha güçsüz ve sönük oluyor ve patla
madan geriye bir "zombi yıldız" kalıyor. Bu türdeki 
süpernovaların bir patlamadan ziyade iki yıldızın 
çarpışmasıyla meydana gelen bir enerji yayılımı 
olduğu düşünülüyor.Araştırmanın başyazarı, Tokyo 
Üniversitesinden astronomi doktora öğrencisi 
Takatoshi Ko, halihazırda bu tür süpernovalar için 
20 ila 30 aday olduğunu ancak "SN 1181"in 
Samanyolu Galaksisi'ndeki tek örnek olduğunu be
lirtti.Çalışmada, önceki çalışmalarda tespit edilen 
ancak nedeni açıklanamayan yüksek hızlı yıldız rüz
garının, 20 yıl kadar önce başladığı ve merkezdeki 
"zombi yıldızın" yüzeyinden kaynaklandığı da tespit 
edildi.Ko, bilgisayar modelinin, Avrupa Uzay Ajansı 
(ESA) XMMNewton Uzay Teleskobu ve ABD 
Havacılık ve Uzay Ajansı (NASA) Chandra Xışını Gö
zlemevi verileriyle tutarlı biçimde, "SN 1181"in "Tip 
Iax" türü süpernova olduğunu gösterdiğini kayded
erek, oluşan bulutsuda birbirinden ayrı iki şok böl
gesi bulunduğunu belirtti. 

 
Merkezdeki "zombi yıldız" yeniden yanmaya 

başlamış olabilir 
İlk şok bölgesinin cüce yıldızların çarpışması se

bebiyle oluşan süpernova dalgasından kay
naklandığını vurgulayan Ko, yeni ortaya çıkan şok 
dalgasının merkezdeki "zombi yıldızın" ilk patla
madan yüzyıllar sonra, son 2030 yıllık bir süreçte 
yeniden yanmaya başladığını gösteriyor olabile
ceğini kaydetti. 

Dijital teknoloji alanındaki gelişmel
erle birlikte bu alanda faaliyet gösteren 
şirketlerin büyüklüğü de her geçen gün 
artıyor. 

 
Companies Market Cap verilerine 

göre, aralarında Google, Apple ve Mi
crosoft gibi şirketlerin bulunduğu en 
değerli 10 teknoloji şirketinin piyasa 
değerinin büyüklüğü, 2023 gayri safi 
yurt içi hasılası (GSYH) 17,6 trilyon 
dolar olan Çin'i geride bıraktı. 

 
Teknoloji şirketi sahipleri de sahip 

oldukları servetlerle en zenginler lis
telerinin başını çekmeye devam ediyor. 
ABD'li iş insan Elon Musk, Bloomberg 
Billionaires Index verilerine 227 milyar 
dolarlık servetiyle listede ilk sırada yer 
alıyor. Listede ilk 10'da yer alan diğer iş 
insanlarının 8'i teknoloji işiyle uğraşıyor. 

 
Google ve Microsoft'un toplam elek

trik tüketimi 223 milyon nüfuslu Ni
jerya'dan fazla 

Teknoloji şirketlerinin büyüklüğü ile 
doğru orantılı şekilde tükettikleri elek
trik miktarı da büyük oranda artış gös

teriyor. 
 
AA muhabirinin Visual Capi

talist sitesinde yer alan veriler
den derlediği bilgilere göre, 
Google ve Microsoft yıllık ayrı 
ayrı 24 teravatsaat elektrik 
tüketiyor. Bu iki şirket aralarında 
11 milyon nüfusa sahip Ürdün 
(20 teravatsaat), 400 bin nüfusa 
sahip İzlanda (19 teravatsaat), 
34 milyon nüfusa sahip Gana (19 
teravatsaat) ve 26 milyon nüfusa 
sahip Kuzey Kore (18 teravat
saat) gibi ülkelerden daha fazla 
elektrik tüketiminde bulunuyor. 
İki teknoloji şirketinin toplam 

tüketimi 48 teravatsaate denk 
gelirken, bu rakam nüfusu 223 
milyonu bulan Nijerya'dan (31 
teravatsaat) daha fazla elektrik 
tükettikleri anlamına geliyor. Listede yer 
alan diğer teknoloji şirketleri Meta 12 
teravatsaat, Apple 2 teravatsaat ve 
Nvidia 0,5 teravatsaat elektrik tüketiyor. 

 
Sitede yer alan verilere göre, büyük 

teknoloji şirketlerinin elektrik tüketi

minin büyük kısmına sahip oldukları 
veri merkezleri neden oluyor. 

Google'ın yayımladığı 2024 Çevre Ra
poru'na göre, veri merkezlerinin elek
trik kullanımı 2023 yılında yüzde 17 
arttı. Şirketin veri merkezi, küresel çapta 
veri merkezlerinin kullandığı elektrik 

tüketiminin yüzde 10'una denk geliyor. 
Microsoft ise son 4 yılda yapay zeka 

alanında yaşanan gelişmelerle birlikte 
büyük bir sıçrama yaptı. 2020'de 11 ter
avatsaat elektrik tüketen şirketin, 4 
yılda elektrik tüketimi 2 kattan daha 
fazla artarak 24 teravatsaate ulaştı.

HIT30 Yüksek Teknoloji Yatırım Pro
gramı kapsamında HITElektrikli Araç, 
HITBatarya, HITÇip, HITGüneş, HIT
Rüzgar ve HITARGE olmak üzere 6 
farklı çağrı bulunuyor. 

Bu çağrılarla Türkiye'nin yeni nesil en
erjili araçlar, batarya teknolojileri, çip 
teknolojileri, güneş hücresi ve rüzgar 
türbinleri alanlarında üretim merkezi 
haline getirilmesi amaçlanıyor. 

Türkiye, program doğrultusunda 
2030'a kadar vergi desteği ve hibe ile 
pazar geliştirme desteklerini kapsayan 
30 milyar dolarlık kaynağı yüksek 
teknoloji alanlarına yönlendirecek. 

Program kapsamındaki HITÇip 
çağrısıyla stratejik alanlarda teknolojik 
bağımsızlığı ve sanayide rekabetçiliği 
geliştirmek üzere, Türkiye’nin yarı 
iletken üretim kapasitesinin artırılması 
amaçlanıyor. Toplam 5 milyar dolarlık 
destek bütçeyle, 65 nanometre ve altı çip 
üretiminin gerçekleştirilmesi hede
fleniyor. 

 
"Çip sektöründeki firmalar için 

yatırım fırsatı doğacak" 
Teknopark İstanbul Genel Müdürü 

Fatih Özsoy, HITÇip çağrısına ilişkin AA 
muhabirine açıklamada bulundu. 

HIT30 Programıyla Türkiye'nin 2030 
yılına kadar yüksek teknoloji üretiminde 
küresel bir merkez olmasının hede
flendiğini belirten Özsoy, "Şu ana kadar 
ülkemizde çip yatırımlarının yeterince 
gelişmediğini görmekteyiz. Bu program, 
derin teknoloji çözümlerinin en kritik 
parçalarından çiplerin ülkemizde 
üretilmesi için çok önemli bir adım." 

ifadelerini kullandı. 
Özsoy, bu yeni yatırımlarla birlikte çip 

sektöründe faaliyet gösteren firmalar 
için birçok yatırım fırsatının doğacağına 
işaret ederek şunları kaydetti: 

"Devletimizin bu alandaki büyük 
destekleri sayesinde, yerli çip üreti
minde önemli bir ivme kazanılmasını ve 
bunun olumlu sonuçlarını yakın 
dönemde net şekilde görmeyi bekliy
oruz. Büyük potansiyele sahip bu alanda 
yapılacak yatırımlarla yerli çip üretimini 
artırarak teknoloji alanında dışa bağım
lılığı azaltmak ve Türkiye'nin bu alanda 
önemli bir oyuncu haline gelmesi 
mümkün. Hemen her teknoloji 
ürününde kullanılan çiplerin üretiminde 
yerli kaynakların kullanılması, ekonomik 
anlamda da büyük katkı sağlayacaktır. 
Ülkemizin çip sektöründe yetkinlik 
kazanması yerli teknolojilerde üretim 
maliyetlerini düşürürken uluslararası 
rekabet gücümüzü artıracak ve teknoloji 
ihracatımızı destekleyecektir." 

 
"Yüksek teknoloji yatırımları istih

dam açısından büyük potansiyel 
taşıyor" 

Teknopark İstanbul bünyesinde çalış
malarını sürdüren Yongatek'in de çip 
geliştirilmesinde başarılı ilerlemeler 
kaydettiğine değinen Özsoy, "Yon
gatek'in HIT30 Yüksek Teknoloji Yatırım 
Programı'nın tanıtımında sertifikayla 
onurlandırılmasından dolayı büyük mut
luluk yaşadık. Teknopark İstanbul çatısı 
altında Yongatek gibi başarılı girişim
lerin, firmaların sayısının artması için 
çalışıyoruz." değerlendirmesinde bu

lundu. 
Özsoy, yerli çip üretiminin rekabet 

gücünü artırırken tedarik güvenliği ve 
oluşabilecek siber saldırılara karşı 
güvenlik sağlayacağını belirterek söz
lerini şöyle sürdürdü: 

"Yeni yatırımlar ve teşviklerle birlikte 
Türkiye'de çip üretiminin gelişmesine ve 
dünya çapında rekabet edebilir bir seviy
eye gelmesinde büyük katkılar sağlaya
caklarına inanıyoruz. Yerli çip üretimi, 
ARGE maliyetlerini düşürerek ülkem
izin teknoloji altyapısının güçlenmesine 
ve inovasyon kapasitesinin artmasına da 
katkı sağlayacaktır. Beyaz eşya sek
törüyle başlayan çip tasarım ve üretim 
çalışmalarının otomotiv, savunma, uydu 
ve uzay konularıyla devam ederek hem 
Teknopark İstanbul hem de ülkemize 
çok önemli değerler kazandıracağına 
inanıyoruz. Program kapsamında açık
lanan 5 milyar dolarlık bütçenin yurt 
dışından gelecek yeni çip yatırımlarına 

öncülük etmesini dilerken Teknopark İs
tanbul olarak bu yatırımlara ev sahipliği 
yapmayı çok isteriz. Bu yatırımlar, başta 
Yongatek ile Teknopark bünyesindeki 
diğer firmaların yetkinliklerini artıracak 
ve uluslararası iş birliklerini güçlendire
cek."Yüksek teknoloji yatırımlarının 
özellikle istihdam açısından büyük bir 
potansiyel taşıdığını aktaran Özsoy, "Yeni 
iş alanlarının açılması, nitelikli iş 
gücünün gelişimine katkı sağlayacak ve 
genç nüfusumuza istihdam imkanları 
sunacak. Bu sayede, Türkiye'nin 
teknoloji alanındaki insan kaynağı kapa
sitesi de nicelik ve nitelik olarak önemli 
ölçüde genişleyecektir. Firmalarımızın 
dünyadaki rekabet gücü artarken ülkem
izin dışa bağımlılığı azalacak. Artan 
yerlilikle birlikte üretim maliyetleri aza
lacak ve bu adımlar orta vadede 
ekonomimize, cari açığa olumlu yönde 
ciddi katkılar getirecektir." diye konuştu.

Teknoloji şirketleri Google ve Microsoft, aralarında Ürdün, İzlanda, Kuzey 
Kore ve Gana'nın da bulunduğu ülkelerden daha fazla elektrik tüketiyor. 

Google ve Microsoft 
bir ülke kadar  

elektrik tüketiyor 

Yerli çip üretimi teknoloji ihracatını 
ve istihdamı destekleyecek 
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